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Prahamusí spojit síly!
Chceme,abysenašezemězno-
vu nadechla – to je motto dvou
významných osobností, které
v letošních senátních volbách
budou kandidovat za sousedí-
cí pražské obvody: Miroslava
Němcová a Michael Žantovský.
Třicet let po příchodu svo-
body a demokracie je znovu
potřeba tyto základní hod-
noty nejen chránit, ale do-
konce za ně aktivně bojovat.
A především to obě velké osob-
nosti české politiky spojuje.
Michael Žantovský byl jedním
ze zakladatelů Občanského
fóra, působil i jako mluvčí a pak
poradce prezidenta Václava
Havla. Sám k tomu říká: „Svobo-
da a demokracie jsou hodnoty,
které jsem vždy hájil a hodlám
je hájit dál. Jsou mým životním
příběhem. Znalostí a zkušenos-
tí, které jsem za desítky let ve-
řejné činnosti získal, chci využít
k boji proti hrozbě nesvobody,
která se nad námi vznáší.”
„Do svých třiceti sedmi let jsem
žila v komunistické totalitě. Pak
přišel listopad 89 a já se popr-
vé nadechla svobody. Na ten
zázrak nikdy nezapomenu. Ne-
čekala jsem, že třicet let poté
bude nutné ji znovu hájit“, říká
Miroslava Němcová. Kritizuje
působení prezidenta Zemana
i vlády Andreje Babiše, opřené
o komunistické hlasy. Je pře-
svědčena, že naší zemi poško-
zují a oslabují. Platí to jak kvůli

obecným demokratickým hod-
notám, tak i ve zcela praktické
rovině. Současné problémy
s epidemií koronaviru, která
se vládě zcela vymkla z rukou,
jsou toho exemplárním přípa-
dem, říká.
Michael Žantovský působil
dlouhá léta v diplomacii. Sna-
hy prezidenta Miloše Zemana
a komunistů o posílení vazeb
na Rusko a Čínu zásadně od-
mítá. „Nejdůležitější zahranič-

ně-politickou vizí Václava Havla
byl náš návrat do jádra euroat-
lantické civilizace a integrace
do NATO a do EU. Nesmíme
dopustit, abychom vinou sou-
časného prezidenta o tyto stra-
tegické úspěchy přišli“, říká.
Oba kandidáti mají podporu
ODS, TOP 09 a STAN. Shodují
se v tom, že spojit síly je v dneš-
ní složité době rozhodně zapo-
třebí. Senát je jedinou institucí,
která vyvažuje mocenský pakt

Andreje Babiše, Miloše Zemana
a komunistů. Je proto potřebné,
aby v něm byly silné osobnosti
se zkušenostmi, odhodláním
a odvahou stát si za svým.
M. Žantovský i M. Němcová
se shodují i v tom, že tyto vol-
by budou nesmírně důležité
a společně apelují: „V listo-
padu 1989 zbořily komuni-
smus statisíce lidí v ulicích.
Dnes demonstrace nestačí.
Přijďte prosím k volbám!“

2. A3. ŘÍJNA
PŘIJĎTE KVOLBÁM DO SENÁTU

Už od března se naše země potýká s epidemií koronaviru. Sledu-
jeme její šíření, řešíme různá opatření a omezuje nás na každém
kroku. Když se díváme na českou politiku, vidíme zcela jasnou
paralelu: Babišovo hnutí ANO, operující ve spolupráci s preziden-
tem Zemanem a komunisty. I oni fungují podobně. Hnutí existuje
pro jediný cíl – dobýt moc pro svého zakladatele a vůdce. Napa-
dá nejslabší a nejzranitelnější část populace, zejména seniory
a lidi, kteří se o politiku příliš nezajímají.
Tento virus však svůj hostitelský organizmus, Českou republiku,

zásadně poškozuje. Zájmy agrární lobby ničí naší krajinu, zevnitř
pak napadá „imunitní složky“ státu: nezávislá média, policii a jus-
tici. A zcela ignoruje Parlament, kterýmá nejdůležitější funkci pro
vyvažování vlády. Zemi jako takovou izoluje a napojuje na jiné
„nemocné“ země. S virem tohoto druhu se nejde smířit, je třeba
s ním bojovat. Lékem je odhodlanost, pevnost v zásadách a víra
v demokracii i lepší budoucnost.
Volby se mohou stát vakcínou proti nákaze nesvobody.
Pojďme na to!

V české politice máme virus

Miroslava Němcová a Michael Žantovský na místě, kde se symbolicky potkávají jejich volební obvody do Senátu
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1000 druhů obkladů a dlažeb SKLADEM!!!
Na celkové výstavní ploše 1400 m2 uvidíte 120 vzorových koupelen, které Vám pomohou
načerpat inspiraci a vybrat si koupelnu přesně podle svých představ.
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Platí od:

30.9.–10.10.
2020
Nelze uplatnit na výrobky
II. jakosti, akční a výprodejové
slevy nelze sčítat.

KOUPELNOVÉ CENTRUM

Možnost dopravy
po Praze a okolí!249,-

NOE

KOUPELNOVÉ CENTRUM – AREáL TESLA
Poděbradská 56/186, Praha 9

tel.: 266 317 807, 808-9 / mob.: 607 086 017
e-mail: tesla@marketis.cz

KOUPELNOVÉ CENTRUM – AREáL NáKL. NáDRAží VRšOViCE
Bartoškova ul. 1496, Praha 10

tel.: 972 228 463, 465-6 / mob.: 602 652 177
e-mail: marketis@marketis.cz

www.marketis.cz

obklady / dlažba / sanita /
sprchové kouty / vaničky /

koupelnový nábytek /
stavební chemie /

lišty / nářadí /
baterie

zEBRANO

dlažba:
120x60 cm 499,-/m2

120x30 cm 449,-/m2

120x20 cm 449,-/m2

30x30 cm 49,-/set mozaika

120x4,5 cm 49,-/ks bordura

60x9,5 cm 20,-/ks sokl

/m2
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2 OTEVÍRÁME NEJMODERNĚJŠÍ
PRODEJNU SPORTISIMO
PALLADIUM Praha | - 2. patro

2.–4. 10. 2020
EXKLUZIVNÍ SLEVA
OD PÁTKU DO NEDĚLE

-15%
NA VŠECHNO!
platí pouze v nově otevřené prodejně

POHÁR PRO TAMPU.
SLAVÍ TAKÉ DVA ČEŠI
HOKEJISTA ONDŘEJ PALÁT SI UŽÍVÁ ZISK STANLEY CUPU STRANA 28

Svátek slaví: Jeroným

Baroko
dostane
nová křídla
Budovu karlínské Invali-
dovny doplní v rámci re-
konstrukce moderní pří-
stavba v podobě dvou ně-
kolikapatrových křídel, ve
kterých bude umístěn tře-
ba koncertní sál. Obnove-
ný barokní areál bude
sloužit jako sídlo Národní-
ho památkového ústavu
a pro Pražský filharmonic-
ký sbor, část bude zpří-
stupněna veřejnosti for-
mou prohlídkové trasy.
V Invalidovně vzniknou
také výstavní a konferen-
ční prostory. NPÚ

Nouzový stav chce
Prymula od pondělí
Nový ministr. Další omezení jsou podle něj nezbytná, zdravotnictví začíná být přetížené. Školy. Uzavřou
se ty střední, v oranžových a červených okresech. Opoziční strany. Jsou proti, jasno má být dnes STRANA 12

inzerce
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Policie se nebude zabývat
trestním oznámením, které
podal na jaře opoziční zastu-
pitel Prahy 4 a bývalý mís-
tostarosta Tibor Vansa kvůli
tomu, jak radnice při pande-
mii covid-19 nakupovala dez-
infekci. Podle policistů nic ne-
nasvědčuje tomu, že by došlo
k trestnému činu. Vansovi va-
dily obchody městské části
s firmou Rychle uklidit. Rad-
niceměla podle Deníku N na-
koupit půllitrové láhve dezin-
fekce po téměř 600 koru-
nách, jejich cena je však zhru-
ba třetinová. „Věc byla poli-
cejním orgánem uložena ad
acta, neboť nebyly zjištěny
skutečnosti důvodně nasvěd-
čujících tomu, že byl spáchán

trestný čin,“ uvedl mluvčí
městského státního zastupi-
telství Aleš Cimbala.
Bývalý místostarosta podal

trestní oznámení kvůli pode-
zření z porušení povinnosti
při správě cizího majetku
z nedbalosti. Vansa uvedl, že
firma od Prahy 4 získala v mi-
nulých letech zakázky za cel-
kem devět milionů. „Z toho
pouze jen tři miliony najde-
me v registru smluv. Zbylých
šest milionů tak asi bylo po-
skytnuto bez právního důvo-
du,“ popsal Vansa. S výjim-
kou té poslední jsou prý
všechny do výše 200 tisíc ko-
run, které je možné zadat
bez výběrového řízení
a schválení radou.

Majitelem firmy je podle
Vansy člen ODS Martin Re-
zek, který byl v minulosti za-
stupitelem Prahy 15, a firma
sídlí na stejné adrese jako
jeho advokátní kancelář. Fir-
mu označil jako takzvaně
schránkovou s jedinými za-
kázkami, a to od Prahy 4.
Vansa uvedl, že městské části
byla dvěma obchody z doby
nouzového stavu způsobena
škoda přesahující milion ko-
run. Při první ze dvou zmíně-
ných zakázek bylo radnici do-
dáno 1184 půllitrových dezin-
fekčních gelů za 700 tisíc ko-
run. Problematická byla po-
dle něj i objednávka prostoro-
vé polymerové dezinfekce
úřadu za 517 tisíc korun. ČTK

Příliš drahá dezinfekce?
K trestnému činu nedošlo

Betonový kolos
budou řešit
i potápěči.

Rekonstrukce Barrandovské-
ho mostu, která potrvá do
roku 2025, včera slavnostně
odstartovala. Její první část
se bude odehrávat pod mos-
tem, potrvá více než rok
a bude znamenat zúženíMod-
řanské ulice do jednoho pru-
hu. Omezení na samotném
mostě pak přijdou až od roku
2022, kdy bude provoz ome-
zen v obou směrech o jeden
pruh. Celkové náklady na re-
konstrukci budu podle ná-
městka pro dopravu Adama
Scheinherra asi 600 milionů
korun.
Barrandovskýmost spojuje

Prahu 4 a 5. Vybudován byl
v letech 1978 až 1988, měří
přes 340 metrů a je na něm
osm jízdních pruhů a dva
chodníky. Je součástí pražské-

ho okruhu a denně po něm
projede 144 000 aut. Náměs-
tek uvedl, že první část mos-
tu byla dokončena v roce
1983 a druhá o pět let pozdě-
ji. „Dospěli jsme do stadia, že
musí projít generální opra-
vou,“ řekl. První část opravy
potrvá do konce listopadu
příštího roku, týká se spodní
částimostu, tedy základů a pi-
lířů. Práce se budou odehrá-
vat i na Vltavě, a to buď z pon-
tonu, nebo je zajistí potápěči.
Druhá část opravy se bude

týkat samotné mostovky
a také nájezdových ramp.
Nyní jsou na mostě čtyři plus
čtyři pruhy, v době rekon-
strukce jeden v každém smě-
ru ubyde.
Náměstek dále řekl, že

před zahájením oprav se po-
dařilo uskutečnit rekonstruk-
ci například navazujících čás-
tí Jižní spojky a Štěrboholské
radiály a také zkapacitnění
nájezdových a sjízdných
ramp do Modřanské ulice
včetně křižovatky. ČTK

inzerce

Barrandovský most je klíčovou dopravní stavbou. MAFRA

V souvislosti s plánovanou stav-
bou Radlické radiály, která se
má na vnitřní okruh napojovat
právě na Barrandovském
mostě, se objevily obavy ohled-
ně jeho nedostatečné kapacity.

● Podle náměstka Adama Sche-
inherra nyní město nechává
prověřit možnosti, jak uzel
rozšířit a umožnit průjezd více
aut. „Podle mě je ale nereálné

rozšíření v rámci této kon-
strukce,“ řekl náměstek.

● Nejspíš by se tedy musel po-
stavit nový most. „Ale to je
skutečně teď ve fázi ideové
studie,“ doplnil Scheinherr.

● Město nyní plánuje stavbu
Dvoreckého mostu a mluví se
i o novémmostu, který by pro-
pojil Karlín a Holešovice.

Bude stačit?

Řidiči, pozor! Začala
oprava klíčového mostu

Krátce

Vážení čtenáři,
kvůli zkrácené uzávěrce
tohoto vydání v deníku
Metro nemusíte najít
aktuální události z poz-
dějších hodin. Díky za
pochopení. METRO

Přivázali se
k ministerstvu
Asi dvacet členů klima-
tického hnutí Extinction
Rebellion (Rebelie proti
vyhynutí) včera protesto-
valo před ministerstvem
financí na Malé Straně.
Někteří demonstranti se
nechali přivázat k vcho-
dovým dveřím, přístup
do budovy však úplně ne-
zablokovali. Požadovali,
aby resort prosazoval
ekologičtější strategii
v ekonomice a dalších
oblastech.

Divadlo chátrá
už od povodní
Hlavní město vypsalo
tendr na rekonstrukci
nyní prázdného divadla
Spirála na Výstavišti. Od-
hadovaná hodnota za-
kázky je 167,4 milionu
korun bez DPH a zahrnu-
je dvě části, první na sta-
vební práce a druhou na
osazení divadelní techni-
kou. Divadlo chátrá od
povodní v roce 2002. Sta-
vební práce mají vyjít na
127,4 milionu korun bez
daně, zbytek bude stát
technika. Podle dřívěj-
ších informací má v diva-
dle vzniknout multi-
funkční sál. ČTK



Seznam všech prodejen na www.albert.cz

Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od 30. 9. do 6. 10. 2020
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.
Každý týden za vás hlídáme nejvýhodnější zboží na trhu.

NÁŠ NEJČERSTVĚJŠÍ
VÝBĚR

ZA CO NEJMÉNĚ

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-16

4990
59,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-33

2990
44,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-47

890
16,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-30

3490
49,90

NIŽŠÍ NEŽ ČEKÁTE

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-36

3490
54,90

NIŽŠÍ NEŽ ČEKÁTE

Jablka červená
• 1 kg

Dýně
mexická
box
• 1 ks

Albert
Excellent
Rajčata
soudková
keříková
• 300 g
• 100 g
= 11,63 Kč

Hrušky
zelené
• 1 kg

Cibule
• 1 kg

Albert
Paprika mix
• 500 g
• 100 g = 6,98 KčAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-37

2190
34,90

NEPORAZITELNÉ
AKCE TÝDNE
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Za kouř z nespráv-
ného kotle hrozí
pokuta až sto tisíc
korun. Dotace už
dobíhají.

K chladnějším podzimním
dnům patří v hlavním městě
oblaka kouře linoucí se z ko-
mínů. Však má Praha také
společně s Moravskoslez-
ským krajem nejšpinavější
vzduch v republice. Pražští za-
stupitelé proto před rokem
schválili novou vyhlášku, kte-
rá počínaje čtvrtkem 1. října
zakazuje topit uhlím, uhelný-
mi briketami a koksem
v kamnech a v kotlích, které
spadají do takzvaných dvou
nejnižších emisních tříd. Po-
dle informací, které má de-
ník Metro k dispozici, to zna-
mená jediné. Tisíce domác-
ností nebudou od čtvrtka le-
gálně moci topit.
„Při odhadu počtu kotlů

a kamen v hlavnímměstě Pra-
ze, kterých se může vyhláška
týkat, lze vycházet z údajů
uvedených občany při posled-
ním sčítání lidí, domů a bytů,
které proběhlo v roce 2011.
Na území Prahy bylo evidová-
no 5809 kotlů na pevná pali-
va. Z tohoto počtu bylo zhru-
ba 71 procent zdrojů umístě-
ných v rodinných domech,“
říká deníku Metro náměstek
primátora pro oblast životní-
ho prostředí Petr Hlubuček.
Dále je podle něj třeba za-

počítat ty domácnosti, které
se zapojily, či alespoň chtěly
zapojit, do jednoho z praž-
ských dotačních programů.
„Při realizaci programů pod-
pory přeměny topných systé-
mů v domácnostech v Praze,
Čistá energie Praha a Kotlíko-
vé dotace, lze odhadovat, že
takových kotlů či kamen
spalujících uhlí, uhelné brike-
ty či koks bude aktuálně na
územíměsta ještě dalších pat-
náct set až dva tisíce,“ dodává
Hlubuček.

Kotlíkové dotace
Všichnimajitelé nevyhovu-

jících starých kamen a kotlů
mohli vminulosti žádat o pří-
spěvek z programu Kotlíkové

dotace. Program těmnejšťast-
nějším nabízel až osmdesát
procent z celkové ceny nové-
ho zařízení. Aby těch čísel ne-
bylo málo, v rámci první vý-
zvy a druhé výzvy bylo mezi
378 úspěšných žadatelů roz-
děleno zhruba 44 milionů
korun. V obou případech
byly vyčerpány přidělené fi-
nanční prostředky z fondu
EU. „Třetí výzva stále probí-
há, příjem žádostí je oficiál-
ně do 30. října. Aktuálně je
přijato více než tři sta žádos-
tí. Průměr na jednu žádost
činí 114 tisíc korun,“ vysvět-
luje Hlubuček.
Druhým dotačním progra-

mem je Čistá energie Praha.
V rámci něj poskytuje hlavní

město ze svého rozpočtu do-
tace na změnu topných systé-
mů a využití obnovitelných
zdrojů energie v bytech a ro-
dinných či bytových domech
na území Prahy již od roku
1994. Cílem programu je po-
dle magistrátu motivovat
vlastníky objektů k realizaci
úspor energií a zlepšování
kvality ovzduší na území Pra-
hy. „Loni bylo v rámci tohoto
programu vyměněno více
než 1200 topných systémů,
dotace byly poskytnuty v cel-
kové výši 30 milionů. Na rok
2020 bylo vyčleněno 24 mi-
lionů, příjem žádostí již byl
ukončenna konci srpna. Pení-
ze budou i letos vyčerpány
a některé žádosti zůstanou

neuspokojeny,“ upřesňuje
předseda magistrátní komise
pro udržitelnou energii a kli-
ma Martin Bursík.

Vysoká pokuta
Kde je cukr, tam bývá také

bič. Magistrátní vyhláška pro-
to postup orgánů veřejné
správy v případě porušení po-
vinností stanovených takzva-
nou uhelnou vyhláškou sta-
novuje poměrně přísně. Po-
kud se někdo rozhodne jed-
nat v rozporu s vyhláškou,
může být jeho chování klasifi-
kováno jako přestupek. „Za
něj lze uložit pokutu až do
výše sto tisíc korun. V přípa-
dě, že bude skutková podsta-
ta přestupkunaplněna opako-
vaně, lze pokutu uložit více-
krát. Opakované spáchání je
navíc dle zákona o přestup-
cích pro pachatele přitěžující
okolností,“ uvádí Bursík.
Majitelé kotlů na pevná pa-

liva mají ze zákona povin-
nost nechat si kotel minimál-
ně jednou za tři roky odbor-
ně zkontrolovat. Příslušný do-
klad pakmusí předložit obec-
nímu úřadu obce s rozšíře-
nou působností na vyžádání.
V praxi to znamená, že po-
kud se někdo rozhodne i v říj-
nu ve starém kotli či kam-
nech topit i nadále uhlím či
briketami, může ho prozra-
dit i platná revize. Laicky ře-
čeno, na neekologické topení
si může postěžovat soused.

Pozor na krby

Vyhláška zakazuje po dobu tr-
vání smogové situace spalo-
vání jakýchkoliv pevných pa-
liv v doplňkových zdrojích. Po-
kud tedy hydrometeorologic-
ký ústav zavelí, nesmí v Praze
nikdo požít ani malý krb.

● Od začátku roku spustil stát
nový registr kontrolovaných
kotlů na tuhá paliva. Každý
servisní technik má zákon-
nou povinnost do šedesáti
dnů od provedení kontroly
zapsat údaje do Integrované-
ho systému plnění ohlašova-
cích povinností (ISPOP). Pro
pracovníky státní správy je
tak jednodušší zjistit, kdo
jakým kotlem topí.

Dotace

85
Až tolik procent z celkové
pořizovací ceny nového eko-
logického kotle se může po-
krýt z Evropských fondů. Již
nyní lze podle magistrátu
předpokládat, že nově poda-
ným žádostem již pravděpo-
dobně nebude možné vyho-
vět. V současné době není při-
pravena čtvrtá výzva dotační-
ho programu. Je však připra-
vován nový operační pro-
gram životní prostředí pro
další období 2021–2027, kde
by měla být podpora změny
vytápění v domácnostech
zahrnuta. Bližší popis nalez-
nete na mzp.cz.

Citát

Největší vinu za znečiš-
tění ovzduší nesou
auta, nelze však opo-
míjet ani zplodiny,
které vznikají při do-
mácím spalování uhlí
a koksu.
Petr Hlubuček, náměstek primátora

Populární je v Latinské Ame-
rice, především v karibské ob-
lasti. Národním sportem je v
USA a čím dál větší oblibě se
baseball těší i v Česku. Právě
dnes začíná Pražský basebal-
lový týden – již 39. ročník tra-
dičního turnaje. Původně se
měla akce konat už v červnu,
organizaci však překazila
pandemie koronaviru. Base-
ballový týden se proto koná
až nyní. Navíc do Česka něko-
lik týmu vůbec nepřicestuje.
I tak ale bude k vidění parád-
ní baseball, kromě české re-
prezentace se na turnaji před-
staví například i tým z Ruska
nebo tým tvořený z extraligo-
vých hráčů převážně praž-
ských týmů. Více na webu
Praguebaseballweek.eu. MET

Konec uhlí v Praze. Tisíce
domácností čekají problémy

Bavorsko
u Andělu
Německý Oktoberfest je
největší pivní festival svě-
ta. Jeho malou verzi si
dnes a zítra můžete vychut-
nat také na pěší zóně An-
děl. Smíchovský Oktober-
fest nabídne ochutnávky
typického bavorského piva
Paulaner – Oktoberfest
bier, které se vaří jen jed-
nou za rok právě k této
události, dále pečeného
vola, kuřata, bavorské
klobásky, preclíky, kolena
a další tradiční pochoutky.
Atmosféru Oktoberfestu
doplní také klasické kroje
a výzdoba. Špatné nemá
být ani počasí. Předpověď
slibuje polojasno a teploty
až k dvaceti stupňům. Za-
jdete na dvě? MAFRA

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Baseball.
Začíná týden
plný zápasů

Krátce

Posvítí si na
prodej firmy
Úřad pro ochranu hospo-
dářské soutěže začal po-
suzovat prodej Pražské
teplárenské společnosti
Veolia. Kupuje ji od Ener-
getického a průmyslové-
ho holdingu (EPH) podni-
katele Daniela Křetínské-
ho. Kromě Pražské teplá-
renské Veolia získá i spo-
lečnost PT Transit. Maji-
tel EPH Křetínský získal
v roce 2017 v Pražské
teplárenské čtvrtinový
podíl od Prahy. Tyto ak-
cie byly tehdy ohodnoce-
ny na 3,1 miliardy ko-
run. Pražská teplárenská
je jednou z největších
teplárenských společnos-
tí v Česku. ČTK
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Příběh týrané pouliční
fenečky Maggiemá
pohádkově šťastný
konec. Knihu o ní
pokřtí na Vltavě.

Když vás sedmnáctkrát postřelí,
k tomu ještě uříznou ucho a vypích-
nou oči, statisticky je po vás. Pouliční
fenka Maggie však měla pořádnou
vůli k životu a velké štěstí. A tak ji po
jejím dobrodružství v rodném Liba-
nonu, kde sloužila skupince násilní-
ků jako živý terč, zachránila Britka
Kasey Carlinová.
„Kasey se podařilo pejska převézt

do Anglie. Následovaly dlouhé opera-
ce, rehabilitace a spousta času i oběta-
vosti,“ říká pro deník Metro vydava-
telka knihy Simona Votyová, která
pokračuje: „S jejich příběhem se bu-
dou brzy moci seznámit i Češi. Křest
knížky se bude konat v Praze na kon-
ci listopadu na lodi na Vltavě.
Přátelství mladé vědkyně Carlin,

jež se odborně specializuje na zvířecí
chování, začalo na Facebooku. Zubo-
žené fenky si totiž všimla na profilu
nadace, jež se snaží libanonské ztra-
cené a zubožené psy nabízet do dob-
rých rukou. „Nikdo ale takhle zubo-
ženého psa nechtěl. Na Facebooku
byly i záběry, jak se Maggie celá kle-
pe a bojí se a Kasey na tomusela stále
myslet. Sledovala to, a když viděla, že
si ji nikdo nevzal, rozhodla se, že to
udělá sama. Mimo jiné vše domluvila
a zaplatila všechny potřebné výdaje
na převoz,“ dodává Votyová, jež je
s Carlin v úzkém kontaktu.

Láska na první pohled
Když Maggie do Anglie přilétla,

všichni se oprávněně obávali, že
bude fenka nedůvěřivá. Opak se však
stal pravdou. Fenka se ihned vrhla

mladé vědkyni na letišti do náruče.
„Jako by říkala, hlavně mě mějte
rádi. Vypíchané oči jí pak musel lé-
kař zašít. Většina kulek v ní rovněž
zůstala a vyndal jí to až doktor v Ang-
lii. Sám konstatoval, že je zázrak, že
tohle vůbec přežila,“ míní Simona
Votyová.

Knižní inspirace
Nyní žije Maggie šťastný život a do-

konce se stala terapeutickým psem.
Její panička o ní založila Instagram,
který má přes 440 tisíc sledujících
a spousta z nich je i z Česka. Kromě
toho o jejím příběhu napsala již zmí-
něnou knížku, která vyšla v Anglii
a brzy vyjde kromě tuzemska i v dal-
ších zemích. „Je to příběh bezpodmí-
nečné lásky, neuvěřitelné cesty a chu-
ti nikdy se nevzdávat. Maggie i Kasey,
která se stará o několik dalších psů,
si zaslouží, aby o nich věděl svět. Vě-
řím, že dojemný příběh, ve kterém
ovšem nechybí ani spousta humoru,
by našel místo i v českých knihov-
nách, a to nejen pejskařů,“ doplňuje
Votyová.

Sbírka na psy
Knížka by měla vyjít díky crowd-

fundingové sbírce na portálu Hithit,
kde je zatím vybráno 41 tisíc z dvou
set tisíc korun. Sbírka stále probíhá
a přispět můžete i vy. Výtěžek z ná-
sledného prodeje knihy poputuje
i Kasey Carlinové a jejím psům
a v Česku také stanici pro týrané psy
Raffael. „Kmotry budou zpěvák Kuba
Ryba z kapely Rybičky 48, který sám
adoptoval několik psů z Thajska a ze
Srí Lanky, a herec Matouš Rajmont,
který je taktéž známý milovník psů
a podporovatel útulků,“ uzavírá Si-
mona Votyová.

Kasey Carlinová s fenkou Maggie SIMONALISA

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Nesmrtelný
psík inspiruje
také Pražany
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„Jako rodilý Pražák jsem si své město
zamiloval nejenom jako obdivovatel,
ale i jako fotograf. Fotografování mi
přináší únik od každodenního živo-
ta. Nacházím v něm relaxaci a odrea-
gování,“ říká pro deník Metro Tomáš
Kratochvíl, který je jedním znejpopu-
lárnějších fotografůmetropole na so-
ciálních sítích. Nejraději zachycuje
Prahu neobvyklým způsobem i na
místech již tisíckrát vyfotografova-
ných a nejraději při východu nebo zá-
padu slunce. „Zajímám se hlavně
o žánr město a městská krajina. Vel-
mi rád experimentuju. Snažím se do-
plnit kompozici vždy něčím zajíma-
vým,“ představuje svou tvorbu.

Fotografů, kteří se věnují zachyco-
vání metropole, je docela velké
množství. To byste mohl prozra-
dit, v čem je pro oko fotografovo
tak zajímavá.
V Praze je vlastně úplně všechno,

co se dá na fotografii zachytit. Jednak
památky, které jsou městem pořád
udržovány. Rozličné parky, zákoutí,
uličky. Stará a nová architektura. Zají-
mavá je třeba tím, že nasvícení pamá-
tek je obvykle vždy jen do půlnoci.
Takže jinak se Praha fotí večer před
půlnocí, když všechno svítí, a jinak
ráno, když je všechno zhasnuté a sví-
tí vlastně jen pouliční lampy. Ačkoliv
je to oboje večer, každé má úplně ji-
nou atmosféru.

Setkal jste se někdy s nějakou za-
jímavou situací, která není pro
Prahu tak typická?
Za ty roky, co fotím, jsem se setkal

asi jen čtyřikrát s naprosto úžasným
západem a východem slunce, kdy
celé nebe amraky byly úplně rudě oh-
nivé. Pokaždé jsem byl u toho a vyfo-
til to. Tohle se opravdu vidí jen jed-
nou v roce.

Jste spoluautorem nové turistic-
ké sběratelské kartičky Prahy. Je
k dostání na Staroměstské radni-
ci. Byla na ni vybrána vaše fotka.
Byl jsem osloven společností

Prague City Tourism a vznikla spolu-
práce na této vizitce. Turistická vizit-
ka má být památkou pro všechny
turisty, kteří navštívili Prahu.

Na co se teď zaměřujete?
Klasické fotografování památek

jsem neopustil. Jen jsem se dostal do

stadia, že jak u sebe, tak i u ostatních
jsem začal vidět to, co jsem dřív nevi-
děl. Všechny fotografie jsou stejné.
Pražský hrad, Karlův most, Tančící
dům, nábřeží atd. Ačkoliv to každý fo-
tograf vidí jinak, já v tom pořád vi-
dím jedno a to samé dokola. Začal
jsem tedy nad fotografií přemýšlet
a nově se snažím dát klasickým mís-
tůmnový, neokoukaný pohled, který
tvoří vždy nějaký detail, kterého si
třeba jiní fotografové nevšímají.

Také fotíte kluky na skejtech, kte-
ří jezdí po Praze. Jak jste se
k tomu dostal?
K fotografování skateboardingu

v Praze jsem se dostal díky jedné sou-
těži, kde bylo téma outdoorová spor-
tovní fotografie. Tak jsem to šel zku-
sit do skateparku, kde jsem se sezná-
mil s místni komunitou, a pak už se
to nějak tak samo rozjelo. Nyní úzce
spolupracuju přímo s vybranými ska-
teboardisty a tvoříme fotografie už
společně. Moje fotografie Prahy se se
skateboardingem dají výborně kom-
binovat, a tak vznikají nové pohledy
v kombinaci s Prahou.

Vaše fotky mají slušný úspěch na
sociálních sítích. I ostatní fotogra-
fové je využívají. V čem vidíte kla-
dy a zápory umisťování svých fo-
tek na sociální sítě? Jak vám to-
hle médium pomáhá?
Dnešní fotografie se bez sociálních

sítí neobejde. Je to vlastně velice efek-
tivní způsob, jak o sobě dát vědět širo-
ké veřejnosti. Na druhou stranu to
má negativa, v podobě falešných pro-
filů, haterů, hackerů, kteří se snaží
škodit či dokonce porušovat zákony.
Hodně se setkávám i s porušováním
autorkých práv, kdy někdo s cizí fot-
kou chce zaujmout a tvoří si na tom
základ svého byznysu. V poslední
době i vidím, že třeba Instagram dost
mění původní myšlenku sdílení foto-
grafií a stává se z toho jen honba za
followery a penězi.

Měl byste ještě nějaké vaše kole-
gy, které byste doporučil na so-
ciálních sítích sledovat?
Třeba Pavel Vojta, je to zkušený le-

titý fotograf, co umí mobilem krásné
fotografie Prahy. Dále bych doporu-
čil Honzu Jirkovského, umí krásně vy-
stihnout sociální fotografii a problé-
my lidí v naší době.

Na podzim chystáte fotokurz. Na
co se mohou jeho účastníci těšit
a proč zrovna na podzim, je Pra-
ha nějak víc zajímavější?
Je to pro mne to nejkrásnější obdo-

bí roku. Všechna příroda se krásně
zbarví, dají se očekávat ranní mlhy
a hlavně se stmívá daleko dřív, takže
se dají pořídit ty nejlepší záběry. Pro-
to jsem zvolil právě toto období.

Tomáš Kratochvíl a jeho fotky z různých období 4x ARCHIV T.K.

MAREK
PEŠKA
marek.peska@metro.cz

JeVám
mezi 18 a 65 lety?

Užíváte
antidepresiva
a stále máte
příznaky deprese?

Kontaktujte nás na telefonním
čísle 608 0522 14 nebo
e-mailem studie@clintrial.cz
a vyhodnotíme možnost Vaší
účasti v klinickém hodnocení.

Bezplatné vyšetření
a hodnocené léky

Fotograf Kratochvíl: Centrum
je okoukané, musíme být lovci

Důležité je dívat se kolem sebe

Tomáš Kratochvíl dává tipy, kde fotit.

● Žije v Praze 9. I tady se dají najít
zajímavá místa – Vyhlídka Emy Destin-
nové nebo Prosecké skály. Praha
není jen samotné centrum. „Důležité
je dívat se kolem sebe,“ říká držitel
několika ocenění z prestižních soutě-
ží. Jeho fotky najdete na Facebooku
pod adresou: TomasKratochvilFoto.

inzerce
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Tu brutalistní budovu nemů-
že přehlédnout nikdo, kdo
vjede do Pece pod Sněžkou.
Kolos z betonu a plechu vzni-
kl v osmdesátkách jako výva-
řovna ROH, v posledních le-
tech získal slávu jako hudeb-
ní klub Klondike, kam se sjíž-
dějí slavné kapely z celého
Česka. A nad kterým trůní ori-
ginální hostel, jehož pokoje
vyzdobili různí streetartisté.
Před osmi lety si vybydlený
objekt vzala do nájmuMicha-
ela Boudová, která s bývalou
diskotékou a potažmo celými
horami kolem téměř srostla.
Starosti jí nyní dělají korona-
virus i nejistá budoucnost.

Do Pece jste si přijela před
čtrnácti lety zalyžovat a už
jste zůstala. Co vás na Peci
tak učarovalo?
Tenkrát to nebyla žádná

velká kouzla. Ulovili mě na
sjezdovce nějací kluci, že
dobře lyžuju a jim chybí in-
struktoři, přišlomi to jako su-
per nápad, tak jsem si ten po-
byt tady trochu protáhla.

Jak se město pod Sněžkou
za tu dobu změnilo?
Město omládlo a my zestár-

li – takový klasický koloběh.
Pec je vlastně pár domků na
konci silnice. Krásná je tu
blízkost přírody, neboť i když
se ubytujete v centru obce,
vždy jste za pár minut upro-
střed lesa a cesta vede někam
do kopce. Pro toho, kdo tu
byl v hlavní sezoně a šel nebo
jel lanovkou na Sněžku, bude
můj popis trochumimo reali-
tu – média popisují hodinové
fronty na lanovku, strážce ná-
rodního parku, jak natahují
sítě kolem vrcholu naší nej-
vyšší hory a přeplněná parko-
viště. Což tady také můžete
zažít. Záleží na tom, kterým
směrem se vydáte. Není pro-
blém najít místa, kde je úpl-
ný klid.

Už osm let tu provozujete
klub a hostel v budově,
které nyní hrozí demolice.
Jaké máte vyhlídky?
Demolice nehrozí, demoli-

ce bude. Teď záleží jen na
okolnostech, za jak dlouho.
Původní plán byl dle majitelů
objektu za tři roky, ale samo-
zřejmě záleží na úřednících,
projektantech, sousedech.
Proměnných je více a já ne-
jsem z těch, kteří o tom roz-
hodují. Vyhlídky jsou k tomu
ale vcelku pozitivní. V nové
budově by mělo vzniknout
kulturní centrum s potenciá-
lem udržet zde program diva-
delní i hudební – cožmě těší.

Do té doby ale budete stá-
le řešit Klondike. Jak se na
vás podepsala pandemie?
Ano, současná situace mi

kulturní plány dost nabourá-
vá. Takže moje aktuální bu-
doucnost je spíše program ru-
šit než vymýšlet. Už jsme po-
druhé zrušili koncerty Mňá-
gy a Žďorp a Vypsané fiXy.
Zrušila jsem také připravova-
ný divadelní den – Prkna, co
znamenají Pec. Zatím nechá-
vám menší, nízkonákladové
a doprovodné akce – promítá-
ní filmu s ekologickou temati-
kou jako úvod akce „Ukliďme
Sněžku i pod Sněžkou“ nebo
„Světový den žen žijících na
venkově“, který připadá kaž-
doročně na 15. října a je to zá-
bava pro pár místních lidí.

Bojíte se, že zavřete zcela?
Pořád s tím počítám, že se

to může stát. Takže akce vy-
myšlené na podzim jsem vět-
šinou nedořešila. Program na
zimu 2021mámzčásti připra-
vený, ale vstupenky aktuálně
prodávat nemůžu a ani ne-
chci, neboť všichni čekáme,
co se bude dít. Pokud bude
vše v pořádku, tak do Pece
pod Sněžkou přijedou napří-
klad Horkýže Slíže, Pokáč,

Tři Sestry, UDG, Paulie Ga-
rand nebo konečně taMňága.

Souhlasíte s výstavbou
apartmánů a velkých hote-
lů, která je nyní kolem?
Mohla bych mít i nějaké

konkrétní výhrady, ale vcel-
ku můžu říct, že souhlasím.
Převážně se jedná o výstavbu,
která v centru obce nahrazu-
je místa, která byla nevyuži-
telná, nevyhovující, nefunkč-
ní, a nyní zde vzniká příjem-
ný prostor a zázemí. Diskuze
na toto téma by byla na samo-
statný článek, ale ve zkratce
promne platí pravidlo, že po-
kud se výstavba drží v centru
obce tak 500 metrů od hlavní
křižovatky a vznikají tu archi-
tektonicky kvalitní stavby,
tak nejsem proti.

V Peci jste se začala anga-
žovat i v turismu, jste člen-
kou Sdružení cestovního
ruchu a propagace.
V podstatě jsem taková ko-

munikační křižovatka mezi
místními lidmi, podnikateli,
městem, turisty a okolními
svazky obcí. Sdružení ze své
podstaty spravuje marketing
města, sbírá informace o ak-
cích z okolí a zase je lidem
sděluje, správcuje chod so-
ciálních sítí a webu, grafiku
a komunikaci jednotlivých tu-
ristických cílů. Snažíme se,
aby k nám turisté jezdili na
delší dobu než jen jeden den,
odjížděli spokojení a rádi se
do Pece vraceli. Zároveň s tím
je cílem naší aktivity, aby se
tu dobře žilo i těm, kteří se
rozhodli tady zůstat.

Jací jsou tedy místní lidé?
Tak tohle je tu oblíbené

téma. Otázka zní, kdo už je,
a kdo ještě nenímístní... Míst-
ních, kteří se tu narodili dří-
ve než třeba v roce 2000 a stá-
le tu žijí, je relativně málo.
Většina současných obyvatel

sem přijela pracovat nebo
podnikat a někteří už tu zů-
stali. Když nebudu řešit, kdo
tedy vlastně je, a není místní,
tak bych řekla, že velká výho-
da života tady je, že se všich-
ni znají, a to je zároveň i vel-
ká nevýhoda.

Jak se provozuje hostel
a klub v době korony?
Teď v průběhu léta jsme

problémy spojené s koronou
nijak zásadně nevnímali. Lidi
jezdili na výlety na hory,
a tak jsme byli schopní fungo-
vat v normálním režimu a do-
hnat ztráty z jara. Což se teď
zase změní. Je to spíše loterie
než podnikání. Nedá se nic
naplánovat, na ničem pořád-
ně pracovat.

Máte obavy?
Jistě, a nejen kvůli koncer-

tům. Pokud se budou omeze-
ní stupňovat a zimní sezona
bude omezená nebo zavřená,
tak vznikne velký problém
pro celé údolí. Málokdo tu
není pracovně napojený na
turismus.

Myslíte si, že vláda pracu-
je dobře, co se týká naříze-
ní a podpory provozovate-
lů klubů, jako je ten váš?
Vláda primárně řeší, jak

kluby a bary, jako je ten můj,
zavřít a přitom neomezit pro-
voz restaurací. Dost to vychá-
zí i z toho, že kluby jsou
v podstatě restaurační zaříze-
ní, ale zároveň i kulturní sál
či divadlo. Špatně se jim s tím
pracuje. Nařízení tak ze začát-
ku vůbec nereflektovala spe-
cifický provoz, který máme,
cokoli se vyhlásilo, se zase
měnilo, a i v případě květno-
vého otevírání to byl chaos
a zmatek. Chápu, že situace
není jednoduchá a málokdo
z nás by šel dobrovolně rozho-
dovat a nést následky za to,
co se vlastně stane. Každopád-

ně naše populistická vláda
dělá rozhodnutí nekoncepč-
ně, unáhleně a bez vysvětlení
toho, co je k tomu vede.

Kolik máte zaměstnanců
a jak se vám je daří udr-
žet? V tomto oboru i této
době to musí být těžké.
Stálé zaměstnancemámak-

tuálně tři, zbytek jsou brigád-
níci a dohodáři. Troufám si
říct, že pro mne pracují rádi
– snažím se, aby to tak bylo.
Z toho vyplývá i to, že se sna-
žím, aby na ně měnící se pra-
vidla hry neměla velký dopad
a práce byla konzistentní.
Což samozřejmě úplně nejde
a oni to taky chápou. V mo-
mentě, kdy jsme museli na
jaře zavřít úplně, jsme vymýš-
leli, jak udělat alespoň něja-
ké projekty on-line a tak ně-
jak to ustát. Uklízelo se, opra-
vovalo, připravovalo. K tomu
nám dost času zabraly crowd-
fundingové projekty, které
připravily způsob, jak podpo-
řit kulturu a zavřené bary.

A ještě zpátky k Peci,
která v létě zažila nápor
českých turistů. Jste za to
rádi?
Jistěže jsme rádi – jsme tu-

ristické středisko. Málokdo
tumá práci, která není s turis-
memnějak svázaná. A to včet-
ně těch, kteří si na množství
turistů stěžují. KRNAP sice
říká, že je tu turistů moc, ale
kdyby tady nebyli, tak zas ne-
budoumít co hlídat.

Jsou čeští turisté lepší než
třeba Němci nebo Poláci?
To se nedá paušalizovat.

Existuje pravidlo, že průměr-
ně jeden z deseti je pitomec
a člověk na něj občas narazí
bez rozdílu národnosti.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

V přízemí budovy je nyní vyhlášená kavárna Craft se skvělou hudbou. Michaela vtisknula komunistickémumonstru umělecký ráz. 2x METRO

„Mít klub je teď loterie“



Vyzkoušejte Magnezum Dead Sea z prémiové řady Da Vinci Academia. Tento doplněk stravy z lékárny se vyznačuje uni-
kátní kombinací přírodního hořčíku z Mrtvého moře (Dead Sea) a vitaminů B6 a B12, díky které budete lépe zvládat únavu
a vyčerpání. Hořčík rovněž přispívá k normální nervové a psychické činnosti. Jeho pravidelný přísun vám proto pomůže
dokonaleji zvládat stres, nervozitu, navíc podpoří vaši koncentraci. Přispívá také ke správné činnosti svalů, takže se již ne-
budete muset bát křečí při náročnější fyzické aktivitě.

Se stresovými situacemi se potkávámedennodenně. Často s sebou přináší únavu,
nervozitu, a dokonce i ztrátu koncentrace. Nedovolte, aby vás stres a vyčerpání dále ničily.
Spolehněte se na sílu hořčíku zMrtvéhomoře.

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

i áší ú

HOŘČÍK
z MRTVÉHO

MOŘE

Síla HOŘCÍKU
z MRTVÉHO MOŘE
zbaví únavy a stresu!

ˇ

ZAOSTŘETE
NA SVUJ

PROBLÉM
°

Vyzkoušejte Imunit® 5PreveMax. Doplněk stravy obsa-
hující nukleotidy získané ze sladkovodní řasy chlorelly
a beta-glukany z hlívy ústřičné. Jeho složení je navíc obo-
haceno o 1vitamin C a selen pro přirozenou funkci imunit-
ního systému. Kyselina listová pak pomáhá snižovat míru
únavy a vyčerpání. Výborné cucavé tablety s jahodovou
příchutí působí díky své nové
formě přímo
na sliznici
v dutině úst-
ní. Tím za-
jišťují rychlé
p ů s o b e n í
přítomných
látek již po
5 minutách
od užití!

Rychlou a hlavně účinnou úlevu vám poskytne
Capillus šampon seborea, který zmírňuje tvorbu šu-
pin a zarudnutí vlasové pokožky a především rychle
a dlouhodobě ulevuje od nepříjemného svědění. Pří-
rodní složení nedráždí vlasovou pokožku. Naopak ko-
nopný olej a extrakt pomáhají k její přirozené obnově
a sůl z Mrtvého moře společně s grepovými semínky
ničí přemnožené kvasinky. Pravidelným používáním
šamponu tak vyřešíte nejen akutní stav, ale i opakova-
ný návrat potíží. Capillus šampony z řady Cannaderm
jsou k dostání v lékárnách a zdravých výživách.

Jedním z největších stra-
šáků dneška jsou potíže
s nedostatkem inzulinu
v těle. Ten obvykle bývá
zapříčiněn obezitou,
nedostatkem pohybu
a dědičností. Hledáte-
-li způsob, jak vyrovnat
kolísající hladinu cukru
v krvi, vsaďte na účinný
přípravek z lékárny.

Potřebujete nutně posílit svou
oslabenou imunitu? V lékárně ví, jak na to!

Existuje řešení! Seborea, lupénka a atopie
ve vlasechmají totiž jeden společný jme-
novatel: vytrvalé a nepříjemné svědění
vlasové pokožky, které omezuje náš
každodenní život. Jak se ho zbavit?

DIAMizin
Gurmar

STIMULACE IMUNITY1

již po 5 minutách!
SEBOREA, LUPÉNKA
nebo ATOPIE
ve vlasech?

Díky
unikátnímu
přírodnímu
složení získal
šampon
značku CPK
- certifikova-
ná přírodní
kosmetika.
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ZABIJÁK CUKRU!
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Vyzkoušejte DIAMizin Gurmar
– zabiják cukru1, ověřený do-
plněk stravy, který stabilizuje
a udržuje hladinu cukru v krvi
a omezuje chuť na sladké. Přípra-
vek obsahuje extrakt z rostliny
Gymnema sylvestre. Její účin-
né látky, kyseliny gymnemové,
přispívají k optimální hladině
glukózy v krvi a snižují chuť
na sladkosti. Napomáhají tak re-
dukci nadváhy.
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Dědictví je obvyk-
le příjemná záleži-
tost. Pokud vám
předci předají ne-
moc, radostí vyska-
kovat nebudete.

Marek nad výsledky pravidel-
ných měření cholesterolu ni-
jak nejásá. Hodnoty se pohy-
bují spíše u horní hranice.
Jenže za to, jaká čísla mu lé-
kař sdělí, si může sám. Kouří
a kvůli problémům se zády
nesportuje. I proto se řadí
k těm, kterým se v těle usazu-
jí škodlivé tuky, což může
mít jednou fatální následky.
Opačný pól představuje de-

vatenáctiletá brněnská matu-
rantka Eliška. Přede dvěma
lety si vyslechla od lékaře dia-
gnózu: familiární hypercho-
lesterolemii. V jejím případě
jde bohužel o dědičnou zále-

žitost, Eliška je v rodině už
třetí generací s touto choro-
bou. „Má ji babička i mamin-
ka, proto jsem šla před časem
na testy i já,“ říká studentka.
Vyslechla si nepříznivou zprá-
vu, že je další v řadě. Navíc od
lékaře, který léčí už její mat-
ku. Měření vykázalo úroveň
téměř osmi milimolů na litr
krve, přičemž ne bezpečná
úroveň je už kolem šesti mili-
molů. „Není příjemné, že už
ve svém věkumusímbrát pra-
videlně prášky, ale kdybych
to zanedbala a nehlídala si ži-
votosprávu, zadělávala bych
si do budoucnosti na potíže,“
upozorňuje Eliška,
Odhalit vysoký cholesterol

v krvi u člověka, který se stra-
vuje zdravě, nepřejídá se
a pravidelně sportuje, lze jen
při pravidelné kontrole.
„V Česku se už delší dobu sna-
žíme, aby byl možný výskyt
familiární hypercholesterole-
mie zjišťován už u novorozen-
ců z pupečníkové krve,“ říká

Michal Vrablík z III. interní
kliniky 1. lékařské fakulty
Univerzity Karlovy a Všeobec-
né fakultní nemocnice v Pra-
ze, který se zabývá i preven-
tivní kardiologií. Letos by
měl na přelomu října a listo-
padu odstartovat pilotní pro-
gram měření pupečníkové
krve postupně u deseti tisíc
novorozenců v devíti nemoc-
nicích po celém Česku.
„Brzké měření by tak

umožnilo zachytit tuto dědič-
nou chorobu v úplném začát-
ku, pacient by se tak mohl lé-
čit už od raného věku. „Ne-
moc sice není vyléčitelná, ale
včasná indikace a pravidelná
léčba můžou člověku zajistit
v podstatě normální život,“
připomíná Vrablík. To, že člo-
věk o tomto typu cholestero-
lu neví, bývá příčinoumozko-
vých mrtvic a srdečních pří-
hod už vmladém věku. „Léka-
ře může na nesrovnalost
amožný výskyt familiární hy-
percholesterolemie upozor-

nit právě vysoká hladina cho-
lesterolu v krvi, která je typic-
ká i u lidí, kteří dbají na živo-
tosprávu,“ říká Kristýna Čillí-
ková z pacientské organizace
Diagnóza FH. Ta se věnuje ne-
jen pacientům s touto choro-
bou, ale organizuje i každo-
roční Týdny familiární hyper-

cholesterolemie. V rámci ta-
kového týdne měří například
cholesterol v předem dohod-
nutých firmách nebo institu-
cích. V těchto dnech napří-
klad mapuje Diagnóza FH
úroveň cholesterolu mezi za-
městnanci Univerzity Karlo-
vy Praha. PAVEL HRABICA

Nový útulek
Mladá Boleslav má nový
útulek pro opuštěná
zvířata. Je určený pro psy
a kočky z Mladé Boleslavi
a okolí, na projektu začalo
město pracovat zhruba
před dvěma lety, samotná
stavba trvala půl roku.
Město ještě musí získat ko-
laudaci, první zvířata sem
tak zřejmě přijedou v říj-
nu. Náklady dosáhly 5,5 mi-
lionu korun. Na stavbu při-
spěla městu místní auto-
mobilka Škoda Auto část-
kou 1,5 milionu korun. Na
snímku jsou první návštěv-
níci. ČTK

Jak se projíst k chorobě

Jíte moc hovězího, vepřové-
ho, vajec či másla? Pak se
možná zařadíte mezi třetinu
populace ohroženou kardio-
vaskulárními chorobami.

● Nedostatek pohyby a s tím
spojená nadváha také stojí
za vyšším cholesterolem
v krvi. Obezita je vlastní více
než polovině lidí v Česku.

● Špatnému cholesterolu
v krvi svědčí i pravidelná zvý-
šená konzumace alkoholu.

Riziková hranice

40
Přibližně tolik tisíc lidí má
v Česku cholesterol zděděný
po předcích nebo se s ním
už narodili jako první v řadě.
„Dědičný“ cholesterol nebo
ten získaný (ze špatné živo-
tosprávy) stojí za většinou
cévních mozkových příhod
i nemocí srdce. Šestnáct pro-
cent polulace v Česku má hod-
noty cholesterolu nad silně
rizikovou hranicí 6,2 milimo-
lu na litr krve.

Gang si přišel
na 2,5 miliardy
Policie obvinila 16 lidí
z toho, že krácením DPH
způsobili státu škodu ve
výši zhruba 2,5 miliardy
korun. Uvedla to Národní
centrála proti organizova-
nému zločinu. Případ se
týká dovozu pohonných
hmot z jiného státu EU.
Zločinecká skupina v le-
tech 2012 až 2013 údajně
vytvořila síť několika desí-
tek jimi ovládaných spo-
lečností a za pomoci pro-

pracovaného systému
neodváděli z obchodů
s pohonnými hmotami
příslušnou DPH.

Do muzea skla
bez lístku
Na bezplatné vstupné zku-
sí v říjnu přilákat návštěv-
níky Muzeum skla a bižu-
terie v Jablonci nad Nisou.
Důvodem je nízká ná-
vštěvnost v důsledku koro-
navirové krize. Zdarma
bude muzeum přístupné
každé úterý v říjnu. ČTK

Obchod roku může
uzavřít už cestou v
Naše vlaky jsou ideální pro business

Pojeďte na služebku s
www.cd.cz/sluzebka

ete
vlakem

námi.

Žijí zdravě, ale je to k ničemu.
Cholesterol hrozí „nevinným“

Krátce

inzerce
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inzerce

Bude to rok
Fanoušci Karla Gotta si
zítra vzpomenou na den,
kdy odešla legenda čes-
ké pop music – Karel
Gott. Mistr zemřel loni
1. října ve věku 80 let.
Pohřben byl na praž-
ských Malvazinkách, kam
stále jeho nejvěrnější po-
kládají květiny. MAFRA

Průměrné náklady
na stavbu rodinné-
ho domu loni mezi-
ročně vzrostly o 3,5
procenta na 3,55
milionu korun.

Český statistický úřad vydal
informace o situaci na realit-
ním trhu. Loňské ceny za stav-
bu rodinných domů letí naho-
ru. Stejně tak jako u dokonče-
ných bytů v bytových do-
mech. Ty se zvýšily o 6,1 pro-
centa na 2,27 milionu korun.
Průměrná velikost bytu se
v rodinných domech zvýšila
z 91 na 91,6 metru čtvereční-
ho. V bytovém domě vzrostla
zhruba o metr čtvereční na
52 metrů čtverečních. Píše ve

své zprávě Český statistický
úřad. Rodinné domy se nej-
častěji stavěly v dispozici
4+1, připadala na ně zhruba
polovina dokončených bytů.
Následovaly pětipokojové
domy se zhruba třetinovým

podílem a třípokojové s podí-
lem 14 procent. Výstavba ro-
dinného domu trvala v prů-
měru 39,6měsíce, meziročně
přibližně stejně. U dokonče-
ných bytů v bytových do-
mech převládaly dvoupokojo-

vé s podílem 38 procent. Ná-
sledovaly jednopokojové, při-
padalo na ně téměř 30 pro-
cent. Třípokojovým patřila
zhruba čtvrtina. Česká repub-
lika čelí v posledních letech
krizi výstavby bytů. Podle

údajů Světové banky je Česko
ve vyřizování stavebního po-
volení 156. ze 190 porovnáva-
ných zemí. Situaci má zlepšit
nový stavební zákon. Norma,
kterou už schválila vláda, má
ale řadu kritiků. ČTK

Číslo dne

200
Počet doručených zásilek
z tuzemských internetových
obchodů se v září proti před-
chozím měsícům zvýšil až
o polovinu. Meziročně se
nárůst pohybuje řádově v de-
sítkách procent. Celkové trž-
by e-shopů by letos měly pře-
sáhnout 200 miliard korun.

Ceny za rodinné domy letí vzhůru
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V Brně vojáci stavěli volební drive-in (více na str. 24). ČTK

Česko pravděpodobně čeká
řada opatření.

● Střední školy v regionech
s vyšším rizikem nákazy se
zřejmě od pondělí po dobu
14 dnů uzavřou. Opatření,
která by se jich měla týkat,
představí ministerstvo zdravot-
nictví ve středu. Mateřské a zá-
kladní školy a nižší ročníky
víceletých gymnázií budou
nadále pokračovat v prezenč-
ní výuce jako dosud. Pro vyso-
ké školy budou nadále platit
současná nařízení hygieniků,
kteří jim v regionech s vyšším
rizikem nákazy covidem-19
nařídili výuku na dálku.

● Ministři školství a zdravotnic-
tví navrhnou vládě, aby uvolni-

la pracovníkům ve školách
ze státních hmotných rezerv
2,5 milionu respirátorů.

● Během koronavirové krize
pokračují také politické půtky.
Vyhlášení nouzového stavu by
bez vysvětlení důvodů bylo
podle opoziční ODS vrchol-
nou nezodpovědností. Zavede-
ní opatření proto nepodpoří.

● Podnikatelé z programů
COVID II, III, Praha a plus
k 18. září podle dat České
národní banky (ČNB) získali
23,3 miliardy korun. Banky
ke stejnému datu schválily
žádosti za zhruba 29,3 miliar-
dy korun. S fungováním pro-
gramu COVID III se počítá
alespoň do konce roku.

Další omezení je
podleministra zdra-
votnictví nutné.

Šéf českého zdravotnictví
oznámil, že chce zavést nou-
zový stav kvůli potřebným
plošným opatřením ke sníže-
ní reprodukčního čísla viru,
které je stále 1,2. Umožní
také pracovní povinnost zdra-

votníků. Vyhlášen má být od
pondělí.
O nouzovém stavu dnes jed-

ná vláda a bude jej obhajovat
ve Sněmovně. „Vláda má prá-
vo ho vyhlásit na 30 dnů, což
je doba, během níž by mělo
dojít ke zvládnutí druhé
vlny,“ uvedl Prymula. K uza-
vření ekonomiky podle něj
nepovede. Opatření, která bu-
dou přijata na dva týdny,
chtějí ministři představit ve
středu. Podle Prymuly se bu-

dou týkat kromě avizované-
ho školství zejména volnoča-
sových aktivit a shromažďo-
vání lidí.
Důvodem, proč považuje

nouzový stav za nutný, je po-
dle ministra zdravotnictví
„neutěšená epidemiologická
situace“. Podle něj by na kon-
ci října mohla ohrožovat ka-
pacity nemocnic, pokud by
nebyla žádná opatření přija-
ta. „Kapacita zdravotnických
zařízení je limitována poměr-

ně velkou nemocností zdra-
votníků nebo počtem jejich
karantén,“ dodal. Bez nouzo-
vého stavu podle něj není
možné nařizovat pracovní po-
hotovosti nebo povinné výpo-
moci. Kromě opatření dopa-
dajících na školství, která se
budou regionálně lišit, také
podle legislativních názorů
není možné vyhlašovat opat-
ření v plošném režimu, dodal
Prymula. Opatření, která bu-
dou přijata na dva týdny, se

podle Prymuly budou týkat
kromě avizovaného školství
zejména volnočasových akti-
vit. Například restauracím
ale nová režimová opatření
počet hostů mohou mírně
omezit. Dopadnou také na ob-
chodní centra, kde bude ome-
zeno shromažďování. Na roz-
díl od jara se ale neplánuje
uzavírání státních hranic.
Podle Prymuly okolní země
pro ČR významným rizikem
nejsou. ČTK

Novinky kolem covidu-19 v Česku

Počet nemocných

1287
Počet potvrzených případů
nemoci se v pondělí zvýšil
o 1287. Třetí den za sebou
tak byl denní nárůst případů
pod 2000. V pondělí bylo na-
kažených 33 466 lidí. Od za-
čátku pandemie bylo zazna-
menáno 65 883 případů.

Remdesivir

960
Do Česka bylo dovezeno dal-
ších 960 dávek léku remdesi-
vir, který lékaři používají na
těžké formy nemoci covid-19.
Dalších 1009 dávek by mělo
dorazit do konce týdne. O dal-
ších dodávkách vyjednává
s výrobcem Evropská unie.

inzerce

Dnes se bude vědět, jestli nás
čeká další nouzový stav
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DÍKY DLOUHODOBÝM
CENÁM NAKOUPÍM
V dm VŽDY VÝHODNĚ.

Sanytol*
dezifinkce
čistič podlahy
1 l

7990
7,99 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 09.09.2020 79,90Kč
09.06.2020 109Kč

Kč

Denkmit
WC čistič
oceán
1 l

2490
DLOUHODOBÁCENA

od 11.04.2019 24,90Kč

Kč

Denkmit
Classic
tablety do myčky
65 ks

99
1,52 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 29.04.2020 99 Kč

Kč

* Používejte biocidy bezpečným způsobem. Před použitím si vždy pečlivě přečtěte označení a informace o přípravku.

V Indii zatím ne
Organizace na obranu lid-
ských práv Amnesty Internati-
onal včera oznámila, že poza-
stavuje činnost v Indii. Indic-
ké úřady organizaci zmrazily
bankovní účty. Organizace

tvrdí, že je vystavena neustá-
lému pronásledování ze stra-
ny indických úřadů kvůli kri-
tice tamní vlády a policie z po-
rušování lidských práv, napří-
klad v Kašmíru. Indická vláda
na zprávu ani na nařčení orga-
nizace nereagovala.

Aliman byl staros-
tou po dvě volební
období. Lidé mu
svými hlasy chtěli
poděkovat.

Obyvatelé obce Deveselu na
jihozápadě Rumunska v ne-
dělních komunálních vol-
bách znovuzvolili starostu,
který před dvěma týdny ze-
mřel kvůli komplikacím pro-
vázejícím covid-19.
Na videu sdíleném na so-

ciálních sítích se desítky ves-
ničanů po skončení hlasová-
ní v neděli večer vydaly k hro-
bu sociálnědemokratického
starosty Iona Alimana, aby
tam zapálily svíčky. „Je to tvo-
je vítězství,“ říká jistý muž.
„Víme, že na nás budeš hrdý.
Odpočívej v pokoji,“ vzkazu-
je. Aliman byl zvolen na třetí
funkční období. V obci, která
má asi tři tisíce obyvatel, zís-

kal podle oficiálních voleb-
ních výsledků čtyřiašedesát
procent hlasů. „Respektoval
zákony, nemyslím si, že se
ještě někdy dočkáme takové-
ho starosty,“ chválila jedna
z žen jeho počínání.
Tento bývalý důstojník ru-

munského námořnictva ze-
mřel 17. září v nemocnici
v Bukurešti v nedožitých
57 letech. Jeho jméno bylo už
vytištěné na hlasovacích líst-
cích a nešlo ho odstranit. De-
veselu ovšem nyní čekají
nové komunální volby.
V roce 2008 si lidé v jedné

rumunské vesnici rovněž vě-
domě znovuzvolili starostu,
který zemřel krátce poté, co
hlasování začalo.
Ačkoliv v Deveselu si sociál-

ní demokraté vedli dobře, cel-
kovým vítězem voleb je Ná-
rodní liberální strana pre-
miéra Ludovika Orbana.
V Rumunsku doposud za-

znamenali 123 944 případů
koronavirové infekce. Zemře-
lo 4748 pacientů. ČTK a MET

inzerce

Vedení tří velkýchměst na se-
veru Anglie, kde začnou dnes
platit ještě přísnější restrikce
kvůli šíření koronaviru, vzká-
zala vládě, že nové zákazy
mohou způsobit kolaps celé-
ho jednoho sektoru podniká-
ní. Radnice Liverpoolu, Leed-
su a Manchesteru tvrdí, že
vládní opatření neúměrně
tvrdě dopadají na majitele re-
staurací a ubytovacích zaříze-
ní. Jinde zase radní upozorňu-
jí na to, že vláda svým postu-
pem vyvolává nejistotu a cha-
os. „Je drsnou realitou, že
tyto podniky čelí výhledově
naprostému úpadku obcho-
dů, a to nejen krátkodobě,“
napsali lídřiměst v dopisemi-
nistru zdravotnictví Mattu
Hancockovi aministru hospo-
dářství Aloku Sharmovi. Maji-
telé budou muset počítat
s velkým výpadkem tržeb jak
přes Vánoce, tak v první polo-
vině příštího roku. To bude
znamenat ztrátu pracovních
míst a zabedněné výlohy
v centrechměst. Nové restrik-
ce pro zhruba dva miliony
obyvatel oznámil Hancock
v pondělí. Před dvěma týdny
už v oblasti začalo platit ome-
zení otevíracích hodin pro
bary a restaurace, nová naří-
zení zpřísní pravidla pro se-
tkávání lidí, kteří nejsou čle-
ny jedné domácnosti. ČTK

Nesouhlas.
Města brání
živnostníky

Vláda bude chtít omezit shromažďování
Německý kabinet chce v rámci nových opatření proti šíření koronaviru omezit v riziko-
vých oblastech shromažďování a podávání alkoholu. O karanténních opatřeních jednala
kancléřka Angela Merkelová včera s premiéry německých spolkových zemí. Německý de-
ník Bild ale napsal, že plán vlády naráží na odpor premiérů některých spolkových zemí,
kteří ho musí odsouhlasit. Na snímku je kancléřka Merkelová s ministrem zdravotnictví
Jensem Georgem Spahnem. AP

KrátceZvolili ho,
i když byl
už mrtev
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Požáry v USA už
zničily území
o rozloze větší,
než je čtvrtina
České republiky.

Masové evakuace, značnéma-
teriální škody a také oběti na
životech přinesly v posled-
ních dnech dva nové silné po-
žáry na severu Kalifornie.
V podhůří Kaskádového po-
hoří uměsta Redding zahynu-
li tři lidé, druhý požár pusto-
ší vinařské oblasti severně od
San Franciska.
Na západě USA tak pokra-

čuje mimořádně ničivá sezo-
na lesních požárů, které do-
hromady v Kalifornii, Orego-
nu a Washingtonu připravily
o život desítky lidí. Plameny
od srpna zničily tisíce staveb
a oblasti od Los Angeles až po
Seattle byly v posledních týd-
nech zahalené kouřovou ml-
hou. Příčina dvou nových po-
žárů, které propukly v nedě-
li, zatím nebyla stanovena,
podle agentury Reuters byly
v pondělí večer oba zcela ne-
kontrolované.
Oheň nazvaný Zogg fire

u města Redding spálil více
než 100 čtverečních kilomet-
rů půdy a zničil na 150 bu-
dov. O třech obětech informo-
val šerif okresu Shasta Coun-
ty i kalifornský úřad pro les-
nictví a boj proti požárům.
Uvedli pouze, že nešlo o čle-
ny krizových složek.
Druhý velký požár zuří

v oblastech severně od San
Franciska, kde kvůli tomu
byla nařízena evakuace skoro
70 tisícům lidí. V okresech

Napa County a SonomaCoun-
ty už shořelo území o rozloze
skoro 150 kilometrů čtvereč-
ních, přičemž plameny ohro-
žovaly i zdejší vyhlášené vini-
ce. Televize CNN sdělila, že
plameny zachvátily i známé
rodinné vinařství Chateau
Boswell.
Požár Glass fire původně za-

čal ve vinařské oblasti Napa
Valley a postupně se spojil
s dalšími dvěma požáry, čímž
vzniklo jedno rozsáhlé ohnis-
ko. Ohně tuto oblast zasáhly

takřka přesně tři roky po sé-
rii ničivých požárů, z nichž je-
den si vyžádal 22 obětí.
Jen Kalifornii letos požáry

zničily přes 7 tisíc budov a za-
bily 19 lidí. V součtu s Orego-
nem aWashingtonempak se-
žehly území o ploše větší než
20 tisíc kilometrů čtvereč-
ních, tedy více než čtvrtinu
rozlohy České republiky.
„Skoro všechny rekordy, kte-
ré lze překonat, byly překoná-
ny,“ uvedl kalifornský klima-
tolog Daniel Swain. ČTK a MET

DÍKY DLOUHODOBÝM
CENÁM NAKOUPÍM
V dm VŽDY VÝHODNĚ.

Vaseline
krém na ruce
s antibakteriální
složkou
75 ml

4990
6,65 Kč za 10 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 13.08.2020 49,90Kč
26.06.2020 89,90Kč

Kč CHCETE NAKOUPIT
VÝHODNĚ, ALE
NECHCE SE VÁM
BĚHAT PO AKCÍCH?

Neztrácejte čas
a nakupujte tehdy,
když něco potřebujete.
Šetřete díky dlouhodobým
cenám dvojnásob:
svým časem a také penězi.

Denkmit
čistič odpadů
600 g

4490
7,48 Kč za 100 g

DLOUHODOBÁCENA

od 29.04.2020 44,90Kč

Kč

Denkmit
ubrousky proti
zabarvení prádla
50 ks

109
2,18 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 29.04.2020 109Kč

Kč

Denkmit
prací gel
na jemné prádlo
30 PD

5990
2,00 Kč za 1 PD

DLOUHODOBÁCENA

od 29.01.2020 59,90Kč

Kč

* Používejte biocidy bezpečným způsobem. Před použitím si vždy pečlivě přečtěte označení a informace o přípravku.

Při hašení používají i techniku z roku 1942. 2x AP

Tábor v Calais
Francouzská policie včera vy-
klízela rozlehlý stanový tábor
migrantů v přístavním městě
Calais, kde v provizorních
podmínkách přebývalo více
než sedm stovek lidí. ČTK

Tady stál před požárem obytný dům.

Podpora
pro opozici
Francouzský prezident Em-
manuel Macron včera před-
stavitelce běloruské opozi-
ce Svjatlaně Cichanouské
(na snímku) slíbil pomoc
s vyjednáváním o propuště-
ní běloruských politických
vězňů. Prezident se s ní se-
tkal při své dvoudenní ná-
vštěvě Litvy, kam se opozič-
ní představitelka uchýlila
jen krátce po běloruských
volbách. Oznámil, že k pod-
poře Bělorusů udělá vše
a uvedl, že oficiálního vítě-
ze voleb Alexandra Luka-
šenka jako prezidenta
neuznává. AP

Číslo dne

4
Za tolik let chtějí Spojené
arabské emiráty vyslat sondu
na Měsíc. Uvedl to dubajský
emír Muhammad bin Rašíd
Maktúm na Twitteru.

Požáry likvidují
i známé vinařství
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Francouzská ministryně ži-
votního prostředí Barbara
Pompiliová včera oznámila,
že v rámci připravovaného
nového nařízení o ochraně
zvířat se mají v nadcházejí-
cích pěti letech postupně za-
kázat vystoupení cvičených
divokých zvířat. Týká se to
především medvědů, tygrů,
lvů, slonů v kočovných cirku-
sech a rozmnožování delfínů
a kosatek v zajetí. Na zvířata
chovaná v zoologických za-
hradách nebo vystupující ve
stálém prostředí, se zákaz ne-
vztahuje. ČTK

Nejdřív manžel,
potom děti
K trestu smrti byla odsou-
zena v Číně učitelka
Wang Jün, která otrávila
v mateřské škole 25 dětí,
z nichž jedno zemřelo.
Soud uvedl, že žena přimí-
chala dusitan sodný do
snídaně dětem ze třídy ko-
legyně, které se chtěla po
hádce pomstít. Již dříve
koupila na internetu dusi-
tan sodný a způsobila leh-
kou otravu svému muži
po manželském sporu.

Nokia jako hlavní
dodavatel
Finský výrobce telekomu-
nikačních zařízení Nokia
uzavřel dohodu s největ-
ším britským telefonním
operátorem BT a stane se
jeho hlavním dodavate-
lem komponentů pro sítě
páté generace 5G. Těží
tak z nařízení, jímž brit-
ská vláda blokuje firmu
Huawei. Kromě Nokie to
otevírá cestu i švédskému
Ericssonu. Výše kontraktu
nebyla oznámena. ČTK

Zamiloval se do ní
ve vězení. Jeho ale
pustili dříve. Tak
se odhodlal pro
ženu svého srdce
doletět.

V rukou belgické policie
skončil muž, který unesl vr-
tulník ve snaze osvobodit
s ním z vězení svoji manžel-
ku. Při plánování svého činu
se ovšem dopustil zásadní
chyby: helikoptéru si zamlu-
vil na svoje vlastní jméno.
Čtyřiadvacetiletý Mike Gie-

len pilotovi vrtulníku vyhro-

žoval replikou zbraně a naří-
dil mu, aby letěl k ženské věz-
nici v Berkendaalu na jihu
Bruselu, kde je jeho manžel-
ka kvůli podezření z vraždy
bývalého přítele.
Helikoptéra nad káznicí

kroužila, ale plán na osvobo-
zení ženy padl, protože pilo-
tovi se nepodařilo přistát na
vězeňském dvoře. Zatímco
trestankyně na vrtulník nad-
šeně mávaly, Gielen se
z něho musel několikrát vy-
klonit, neboť se mu udělalo
zle. Pak přikázal pilotovi, aby
přistál vměstečkuHélécine ji-
hozápadně odmetropole Bru-
selu.
Tamčekal v autě jeho adop-

tivní otec, aby mu pomohl

s útěkem. Oba muže a ještě
dva další policisté zatkli bě-
hem 24 hodin od nezdařené-
ho pokusu o vysvobození Gie-
lenovy manželky z vězení.
Práci jim usnadnilo to, že
mladý muž si vrtulník na le-
tišti nedaleko Antverp objed-
nal právě na svoje jméno.
„Mohu potvrdit, že můj

klient přiznal, že chtěl vysvo-
bodit svoji ženu z vězení,“
řekl Tom van Overbeke, Gie-
lenův advokát. „Vypadá to, že
celá věc byla naplánovaná po-
měrně amatérsky,“ dodal.
Gielen se s manželkou se-

známil a oženil loni ve smíše-
né věznici ve městě Hasselt,
kde si sám odpykával trest za
pašování drog. ČTK a MET

inzerce

Jourová versus Orbán
Maďarský premiér Viktor Orbán pondělním dopisem vy-
zval k odstoupení místopředsedkyně Evropské komise
Věry Jourové. Adresoval jej předsedkyni komise Ursule
von den Leyenové. Podle něj se Jourová dopustila hanli-
vých veřejných prohlášení o Maďarsku. Místopředsedky-
ně se obává o osud demokracie a práva v EU. V magazí-
nu Der Spiegel upozornila, že nezávislost médií je podro-
bována zkoušce v takřka všech unijních státech. Nejvidi-
telněji jsou podle ní ohýbány zásady právního státu ze-
jména v Maďarsku či Polsku. „Stav prostředí sdělovacích
prostředků v Maďarsku je alarmující,“ řekla. Poukázala
tak na fakt, že velkou část médií kontroluje mediální na-
dace KESMA, jež je blízká vládě tamního premiéra Vikto-
ra Orbána. Situace v Maďarsku je podle Jourové natolik
vážná, že by to mohlo ohrozit demokracii v zemi. Šéfka
unijní exekutivy Ursula von der Leyenová včera vyjádřila
Jourové plnou podporu. 2x ČTK

Francie. Konec
drezúry zvířat

Krátce

Svobodu ženě měl
přinést vrtulník
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Dívčí pětičlenná kapela Vesna
vydává zítra novou desku Ani-
ma. Nejen o ní se rozpovídaly
pro Metro zpěvačka a textař-
ka Patricie Fuxová, houslistka
Bára Šůstková a Olesya Oche-
povskaya hrající na klávesy.
Dívky hovořily také o spolu-
práci s Mílou Fürstovou nebo
o opuštění tématu bohyň.

Po poslechu alba pozná-
vám rukopis kapely z před-
chozí desky, ale zároveň je
patrné, že jste se chtěly te-
maticky trochu posunout,
jak to tedy bylo?
Patricie: Deska je určitě po-

sunutá o kus dál, je moderněj-
ší a reflektuje také to, co se
u nás za ty dva roky přihodilo.
Zůstává tam určitá etnická
duše, která je pro Vesnu pří-
značná, ale toužily jsme, aby-
chom mohly hrát i na větších
festivalech. Holky se více za-
členily do procesu a třeba
i tím, jak jsme jezdily spolu na
koncerty v dodávce, se z nás
opravdu stala kapela. Všechny
aranže už jsme vymýšlely spo-
lečně a také jsme poslouchaly
trochu jinou muziku, napří-
klad Sigrid nebo Coldplay.
Bára: První album Pátá bo-

hyně byl hlavně projekt Patri-
cie, ke kterému jsme se přida-
ly. Když jsme si řekly, že v tom
hraní budeme pokračovat,
byly jsme čím dál víc jako ka-
pela. Na novou desku už jsme
každá mohla vnést kus sebe
a podílíme se i na dalších vě-
cech ve fungování kapely. Ne-
musí to ležet jen na Patricii.

Také jste se odstřihly od
bohyní. To téma jste vyčer-
paly, nebo proč ta změna?
Olesya: Spíš jsme se tak necí-

tily. Já jsem přišla do kapely
podobně jako bubenice Mar-
kéta Vedralová během proce-
su nahrávání první desky. My
jsme ten směr převzaly. Ale
postupně jsme se přestaly cí-
tit jako bohyně. Myslím, že bo-
hyně evokuje, že musím být
dokonalá, ale my jsme začaly
řešit, že každá máme nějaké
nedokonalosti. Nová deska je
tedy víc přirozená a víc o nás.
Patricie: Původní myšlenka

byla, že v každé ženě je tak tro-
chu bohyně, a mělo to podpo-
řit ženy, aby se přijaly takové,
jaké jsou. Ale inklinace ke slo-
vanské mytologii vycházela
hlavně z mého studia a holky
k tomu neměly tolik co říct.
Tím, že se tematika deskou vy-
čerpala, chtěly jsme se posu-
nout dál. Nenímožné stát celý
život na jednommístě. Chtěly
jsme se nadechnout a jeden
z významů slova anima je ná-
dech, to se nám snad podařilo.

V té nedokonalosti je mož-
ná i zranitelnost. Souvise-
la proměna třeba i s tím,
jak se v poslední době
ženy ozývají kvůli rovno-
právnosti nebo v rámci
kampaněMe Too?
Patricie: Já jsem Me Too sle-

dovala a myslím, že o někte-
rých tématech je potřebamlu-
vit. Třeba v generaci mojí
mámy bylo slovo menstruace
velké tabu, v generaci mojí ba-

bičky to byl sex před svatbou.
V naší generaci se témata pro-
lamují. Část má pozitivní, ale
část zase negativní efekt. Ně-
kdy je to ženství stavěno do ex-
trému. Ale že bychom něco ta-
kového řešily v naší tvorbě, to
ne. Spíš pro mě tematicky
bylo aktuální, že se asi každá
žena podvědomě chce přiblí-
žit nějakému ideálu. Kupuje si
ženské časopisy a srovnává se,
jak by mohla vypadat. Mě na-
opak baví sledovat některé za-
hraniční influencerky, které
krásu normalizují a ukazují
tělo i s nedokonalostmi. Když
se podíváme na zvířata, která
jsou na desce důležitým moti-
vem, tak jsou přirozená, ale
lidé mají často problém svou
přirozenost přijmout.

Kromě zvířat se v textech
vašich písní objevují i dal-
ší složky přírody, jako
živly, roční období nebo
noční obloha. Byl to od za-
čátku záměr – jít na desce
v tématech touto cestou?
Bára: Spíše se to objevovalo

postupně. Až po nějaké době
si Patricie uvědomila, že ná-
zvy písní v sobě nesou třeba
zvířata. Prostě to vyplynulo až
po seskládání písní za sebou.

Také jsem četl, že podle
Patricie jsou některé věci
v životě řízené právě příro-
dou nebo osudem. Jak se
i tahle víra či myšlenka
promítla do písní?
Patricie:Občas se o tom baví-

me. Třeba o osudu versus svo-

bodné vůli, kdy člověk dokáže
určité věci sám ovlivnit. Já vě-
řím v souvislosti s hvězdnými
konstelacemi na životní osud
člověka. Některé věci jsem tře-
ba chtěla ovlivnit vůlí, ale stej-
ně to šlo jiným směrem.
Hvězdy na nás mají vliv a pů-
sobením sil, jako jsou měsíc
nebo slunce, nás ovlivňují.
Bára: Také jde o různé fáze

životů. Teď si třeba myslíme
tohle, co zmínila Patricie, ale
prostě si v životě hledáme růz-
né berličky, abychom mohly
fungovat v nějakém souznění
se sebou a přírodou. Možná,
že za pět let budeme mít zase
jiné poznatky a další deska
bude třeba úplně jiná.
Patricie: Jednou mi někdo

řekl, že všichni jsme zrození
z hvězdného prachu, což mi
přišlo hrozně krásné. I v klipu
k písni Na dračích perutích,
který vydáme 5. října, jsme se
rozhodly odhalit ženské nedo-
konalosti. Skrze klip chceme
přijmout samy sebe a vystou-
pit před lidi takové, jaké jsme,
bez příkras. Budeme promítat
hvězdy na nahá ženská těla,
ale není to prvoplánové.

Mohly jste skládat v době,
kdy se objevila pandemie
koronaviru a moc koncer-
tů se konat nemohlo. Bylo
to pro vás tedy plus?
Patricie: Spíše to bylo k tíži.

Musely jsme přesunout celé
jarní turné a zároveň jsme
měly vystoupit na velkých let-
ních festivalech, které se na-
konec nekonaly. Kapela už

byla dobře nastartovaná, ale
karanténa nás přibrzdila. Stáh-
ly jsme se do kreativní ulity
a pracovaly na desce.

Obal vám nakreslila vý-
tvarnice Míla Fürstová.
Jak ke spolupráci došlo?
Bára:Mílu a její tvorbu jsme

s Patricií sledovaly. Jak ostat-
ně zmínila, tak poslouchala
třeba i Coldplay, pro které
Míla také navrhla obal, a vidě-
ly jsme i snímek Křídla pro
Coldplay. Od režiséra toho fil-
mu Petera Hirjaka pak jednou
přišel Patricii mail, že se Míle
naše tvorba líbí a že bychom
to mohly nějak propojit.
Patricie: Tam zasemusely za-

sáhnout hvězdy. Protože my
jsme jí sledovaly, aniž by to vě-
děla, a ona sledovala nás. Čtr-
náct dní předtím, než nám při-
šel ten mail, jsme se o ní bavi-
ly. A Peter nám pak říkal, že
právě v té samé době poslou-
chala Míla naše písničky.
Opravdu to bylo magické. Nás
by jinak ani nenapadlo ji oslo-
vit, ale pak po schůzce s Pete-
rem došlo na tu spolupráci.

Zítra zahájíte v Lucerna
Music Baru turné k desce
a zároveň ji pokřtíte. Na
co se můžou lidé těšit?
Olesya: Budeme hrát kombi-

naci starších písní a těch no-
vých z desky Anima. Vše bude
podpořeno samply.
Bára: Budememít merchan-

dising, který bude s motivy
kreseb odMíly. Trička, plechá-
ček a plakát. PAVEL URBAN

MADELEINE
ALBRIGHTOVÁ
Peklo a jiné destinace

Fascinující autoportrét bývalé
ministryně zahraničí USA

MŮJ

ŽIVOT
PO

POLITICE

KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ V INTERNETOVÉM
KNIHKUPECTVÍWWW.KOSMAS.CZ

Bára Šůstková, Tereza Čepková, Patricie Fuxová, Markéta Vedralová a Olesya Ochepovskaya

IVY E. MORWEN

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Vesna: Lidé mají
problém přijmout
svou přirozenost

Více najdete na

WWW.METRO.CZ



*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

NEZAPOMÍNÁTE PEČOVAT
O SVÉ ZDRAVÍ?

VEGAN

Snižují podráždění při nepříjemných
pocitech v krku a podporují léčbu
sliznic v ústech a krku.

Obsažený vitamín C
a zinek přispívají
k udržení správné funkce
imunitního systému.

Mivolis
horký nápoj
citron
doplněk stravy
20 ks

4990
2,50 Kč za 1 ks

Kč

Mivolis
šumivé tablety
vitamín C s příchutí
červeného pomeranče
doplněk stravy
20 ks

1490
0,75 Kč za 1 ks

Kč

Mivolis
bonbóny
uvolňující dech
bez cukru
75 g

2790
3,72 Kč za 10 g

Kč

Mivolis
kapsle proti kašli
s jitrocelem
zdravotnický prostředek
30 ks

5990
2 Kč za 1 ks

Kč

Mivolis
týdenní kúra
na imunitu
doplněk stravy
7x25 ml

189Kč
27 Kč za 1 ks
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SOBOTAPÁTEKZÍTRADNES

Počasí

„Nepodceňuj
sumisty, vytlačí

z tatami i nudisty.“
PETER NOVÁK

Facebook
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Slova na vyluštění začínají na stejné písmeno.

1. nedaleko
2. řemen u kalhot
3. pomýleně
4. malá Olina

1

2

3

4

5

6

7

5. osobní vlak (hov.)
6. výbava psa
7. pevnina v moři

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 To je vražda, napsala III
16.45 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Četnické humoresky

(18/39)
21.35 Hercule Poirot
23.20 Komici na jedničku
00.15 AZ-kvíz
00.40 Toulavá kamera
01.15 Máte slovo sM. Jílkovou
02.15 Dobré ráno
04.45 Kluci v akci
05.15 Černé ovce
05.30 Události v regionech

17.20 Mé jméno je prostata
18.15 Krajinou příběhů českých

hradů známých i nezná-
mých III (4/10)

18.45 Večerníček
18.55 Babylon
19.20 Co by kdyby (9/13)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Kamera na cestách: Jáva,

duše Indonésie
21.00 Na cestě po Tahiti
21.30 Po jedné stopě do Afriky
21.55 Letecké katastrofy
22.45 Evropské zámky a paláce

(5/5)
23.40 Gomora II (12/12)
00.25 Hříšná duše (5/8)

15.55 Castle na zabití II (7)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3903)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Výměnamanželek XII
21.40 Malé lásky II
22.50 Karel Gott – Zůstanu svůj
00.05 Castle na zabití II (7)
01.00 Odložené případy VI (4)
01.55 Námořní vyšetřovací

služba. NewOrleans V (2)
Naruby. Krimiseriál (USA, 2018)

03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (795)
04.45 Novashopping

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.55 SHOWTIME
20.05 Počasí
20.15 Sestřičky Modrý kód (11)

Víkendová akce. Seriál (ČR,
2020)

21.35 Show Jana Krause
22.45 Polda III (7)
23.55 Policie v akci
00.55 Námořní vyšetřovací

služba VII (14)
01.50 Walker, Texas Ranger II

(16)
02.50 Jake a Tlusťoch III (4)
03.50 Prostřeno!
05.25 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Smartmania
14.35 Óčko hity
15.00 Mixxxer z Óbejváku
16.00 Óčko hity live chat
17.00 Óčko hity
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
19.50 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy nebo
živá vystoupení

22.00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků
Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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KristýnaMalá
Nechat zvonit budík
tak desetkrát, než
skutečně vstanu...

Anketa

Jaké máte ranní rituály?

Pavel Svoboda
Před odchodem do
práce se pomodlím

k vlajce Slavie.

„Tak jsem tam!“ libuje si v rozkošném videu@rudak_cz_official,
jehož červený angry bird ptáček se před pár dny ocitl v našem
instarámečku. „Udělali jste mi strašnou radost, díky moc,“
pokračuje@rudak_cz_official. Milý rudáku, vymysli zase něco
zábavného a třeba se v novinách najdeš zase. :)

Soňa Fišarová
WC, sex,
snídani
a sprchu.

@mojemetro

HNUTÍ PRO
VŠECKY LIDI
Tak nám zakládají novou stranu, paní Müllerová. Vlastně hnu-
tí, jenže to máte fuk – není mezi tím žádnej rozdíl. V kampa-
ni na nás chrlí sliby, a sotva si je zvolíme, dělají pravej opak.
Oni to mají už v tom svým DNA. Jedno takový hnutí mělo hes-
lo Strany jsou pro straníky, Občanské fórum je tu pro všech-
ny... A Mikuláš Minář – to je ten chlápek, co zakládá nový hnu-
tí – to chce dělat stejně a založit hnutí pro všecky.
Vy chcete vědět proč, paní Müllerová? Na to je snadná odpo-
věď. Minář je ten, co pořádal v Praze demonstrace proti Babi-

šovi. Milion chvilek pro
demokracii si říkali. Já ne-
vím, proč právě milion,
nejspíš proto, že je to hez-
ky kulatý číslo a zní líp
než deset tisíc... Takže Mi-
nář z letenský tribuny
shlížel na ty mraky lidí
dole a připadal si jako Hu-

sák, vlastně jako Havel... Je fakt, že se na Letnou chodilo má-
vat napřed prvnímu a pak tomu druhýmu... Na toho prvního
se chodilo povinně... A Minář si říká: Bylo by hustý, kdyby mi
ti, kdo si mě přišli poslechnout na Letnou, hodili svůj hlas.
Ptáte se na program? Vy máte dneska otázek, paní Müllerová.
Prosím vás, jakej program? Na programu houby záleží. Důleži-
tý je nějak vypadat a umět mluvit, ne jako ti politici, co jim
člověk sotva rozumí, ale normálně, jako vy nebo já. A přesně
tak se to chystá dělat ten Minář.
Však vám od začátku říkám, že je to nebezpečnej chlápek
a být politik, dám si na něho setsakramentskýho majzla.
www.martindanes.com

Citát

Já nevím, proč právě
milion, nejspíš proto,
že to zní líp než deset
tisíc.

Dopisy a vzkazy

DALIBOR

Řešení sudoku

MARTIN
DANEŠ
SPISOVATEL POLÁČKOLOG

Klid, či paniku?
Všude kolem nás lítá co-
vid. Člověk pustí televizi,
čte noviny, brouzdá na in-
ternetu, jede MHD, jde do
obchodu, do práce – všude
je přítomnost covidu ve
společnosti více či méně
patrná. Mám ve svém oko-
lí několik lidí (hlavně mla-
dých), kteří nemoc bagate-
lizují, ale naopak i dost
(hlavně starších) lidí, kteří
jsou opravdu hodně vy-
strašení. Ani jeden tento
extrém, podle mě, není
na místě. Domnívám se,
že nejlepší je zde „zlatá
střední cesta“. Mít z nemo-
ci respekt, ale na druhou
stranu se nebát, dál žít
tak, jak jsme byli zvyklí
před covidem. Covid je to-
tiž možná o něco horší,
ale stále „jen“ chřipka.
A na světě jsou choroby,
na které denně zemře da-
leko větší množství lidí,
než na covid, jen se o nich
tak hlasitě nemluví. Takže
ano, mít respekt jako
z každé nemoci, ale nepa-
nikařit.

MARIE HURYCHOVÁ, PRAHA 15

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek



Největší boom
obchodní centra
zažila v 90. letech.
Trend nakupování
pod jednou stře-
chou má však u nás
dlouhou tradici.

Kde se vzaly v Praze obchodní
domy? Jaké lákaly své zákazní-
ky už v době před revolucí
a jsou v provozu dodnes?

Bílá labuť: první eskalátor
Typický reklamní neonový

poutač ve tvaru bílé labutě je
nepřehlédnutelný z mnoha
míst v Praze. Původní budovy
zájezdního hostince a pivova-
ru stojící na rušné třídě Na Po-
říčí byly ve 30. letech nahraze-
ny obchodnímpalácemBílá la-
buť, který byl otevřen v roce
1939, pouhé tři dny po obsaze-
ní Prahy nacisty. Němečtí vojá-
ci tu také v prvních dnech
utráceli nejvíce. Tento moder-
ní obchodní dům patřil impé-
riu Brouk a Babka, které se
specializovalo na drobné do-
mácí potřeby, oblečení, látky,
galanterii i sportovní vybave-
ní. Funkcionalistická stavba
byla vyhotovena podle plánů

architekta Josefa Kitricha a Jo-
sefa Hrubého. Pyšnila se prv-
ním pražským eskalátorem,
potrubní poštou, dětským
koutkem a unikátními pneu-
matickými pokladnami. Pod-
nik firmy Brouk a Babka byl
po válce znárodněn, obchodní
dům ale fungoval i za bývalé-
ho režimu a otevřen je stále.

Kotva: 75 tisíc lidí denně
Podoba obchodního domu

Kotva na náměstí Republiky
je výsledkem soutěže jedena-
dvaceti architektonických ře-
šení. Tím vítězným se stal vy-
čnívající návrh manželů Ma-
choninových a ateliéru Alfa,
připomínající včelí medové
plástve, který vytěžil poměr-
ně nevelký pozemek o rozmě-
rech pouhých 60 x 100 metrů.

Kotva byla plánovaná jako
prémiový obchodní dům, kte-
rý měl zaujmout i v celosvěto-
vém měřítku, což se podařilo
– v době výstavby se jednalo
o pátý největší obchodní dům
v Evropě. Dva tisíce zaměst-
nanců tu tehdy obsloužilo na
75 tisíc zákazníků denně.
A není se čemu divit. Na konci
60. let se republika potýkala
s nedostatečnou obchodní
sítí. Navíc nastal pokrok i v ob-
lasti zásobování, které za so-
cialismu pokulhávalo. Poměs-

tě šla před otevřením fáma, že
se tu bude prodávat švédské
zboží, což nebyla pravda.

Tehdejším hitem se tak sta-
lo samoobslužné nakupování
oblečení. Kotva se stavěla za
pochodu, plány vrchních pa-
ter vznikaly v době, kdy už
měla švédská stavební firma
rozestavěno. Otevření se
v únoru 1975 zúčastnila řada
politických papalášů a nadše-
ných Pražanů, zvědavých na
nový sortiment. Manželé Ma-
choninovi, tehdejším reži-
mem považováni za nežádou-
cí, se vmísili do davu tajně. Po
roce 1989 obchodní důmbojo-
val s nedostatkem zájemců
o pronájem prodejních ploch
i s nedostatkem zákazníků. Re-
konstrukce plánovaná na příš-
tí rok má vrátit Kotvě prestiž.

Hned naproti bylo v roce
2007 otevřeno OC Palladium.

Máj: pravých Čechů ráj
O pár měsíců později než

Kotva a jen o pár ulic vedle ote-
vřel obchodní dům Máj. Ve
své době v něm totiž rády na-
kupovaly i slavné osobnosti,
které to sem měly blízko z di-
vadel. Před Vánoci tu býval do-
konce takový šrumec, že se tu
nedalo projít a lidé v davu
omdlévali. Za širokým sorti-
mentem, který zahrnoval vše

od hřebíčků po jízdní kola, se
pořádaly z okolních vesnic au-
tobusové zájezdy.

Budova, kterou navrhl ate-
liér založený Karlem Hubáč-
kem, se vymezila vůči okolní
historické zástavbě a uvnitř
zaujala zejména nezvykle od-
halenými podhledy. Podobně
jako v Kotvě mohli zákazníci
svůj zážitek z nakupování
umocnit návštěvou restaura-
ce nebo jídelny ve vyšších pat-
rech. Vyhlášenou pochoutkou
byl například karamelový po-
hár, po němž se tu prý starší
zákazníci ptají dodnes. V Máji
se však nezapomínalo ani na
zaměstnance, kteří měli k dis-
pozici svého podnikového lé-
kaře nebo kadeřníka. Není
tedy divu, že tu pracovali rádi
a odcházeli často jedině kvůli
vážné nemoci nebo smrti.

Těsně vedle Máje bylo ote-
vřeno v roce 2014 OC Quadrio.

Důmmódy: plno luxusu
Přestože Dům módy nabí-

zel odjakživa zejména luxusní
zboží, o zákazníky neměl ni-
kdy nouzi. Obchodní dům
v neofunkcionalistickém sty-
lu, stojící na Václavském ná-
městí, byl vybudován podle
návrhu architekta Josefa
Hrubého. Jednalo se o první
poválečný obchodní dům, na

stejnémmístě se však nakupo-
valo už za první republiky. Jen
původní činžák v secesním sty-
lu byl za války vybombardo-
ván. Dům módy, jak ho zná-
me, byl otevřen 8. 7. 1956.

Mezi pravidelné zákaznice
a návštěvnice místních mód-
ních přehlídek pro zvané pat-
řily zejména manželky komu-
nistů. Rok 1956 byl pro česko-
slovenskoumódu totiž zlomo-
vý. Ideologie konečně přestala
diktovat, co by měl českoslo-
venský člověk oblékat, a návr-
háři se opět mohli inspirovat
ve světě. Pozici lepšího ob-
chodního domu ztratil Dům
módy v 70. letech, tradice
módy je tu ale patrná dál.

DBK: servis pro bydlení
Název obchodního domu

DBK odkazuje k jeho původní-
mu účelu – od jeho otevření
v roce 1981 se tu prodával pri-
márně nábytek a působili tu
také aranžéři, po revoluci pak
v jeho prostorách sídlila první
prodejna IKEA u nás. Potřeba
vybudovat Dům bytové kultu-
ry se objevila v 70. letech se
vznikem nové stanice metra,
jež proměnila okolní lokalitu.
Stejně jako v případě Kotvy ar-
chitektonický návrh pochází
od Věry Machoninové. Okolní
terasy čeká rekonstrukce. MET

Obchodní dům Kotva stojí v centru Prahy od roku 1975, příští rok se dočká rekonstrukce. MAFRA

Obchoďáky. Labuť pro Němce,
v Kotvě zboží ze Švédska?

zpravodaj
Zprávy z vašehookolí

Více čtěte nawww.metro.cz

praha5, 6, 7
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O víkendu chce
k volebním urnám
přijít 67 procent
lidí.

Současná situace ohledně ší-
ření koronaviru má vliv na
rozhodování o volební účasti
u čtvrtiny občanů, přičemž
případná karanténa by odra-
dila spíše ty, kteří nad ní ještě
váhají. Vyplynulo to ze zářijo-
vého on-line průzkumu agen-
tury STEM/MARK mezi 502
lidmi ve věku 18 až 64 let. Pro
ty, kteří se do volebníchmíst-
ností vydají, máme několik
praktických informací.

Kdy se bude volit?
První kolo voleb se koná

v pátek 2. října od 14.00 do
22.00 hodin a v sobotu 3. říj-
na od 08.00 do 14.00 hodin.
Případné druhé kolo se koná
v pátek 9. a v sobotu 10. října
ve stejných časech.
V letošních volbách je při-

pravena i varianta pro voliče,
kteří by museli kvůli korona-
viru do karantény. Na dri-

ve-in volebních stanovištích
– v každém okrese bude jed-
no – budoumoci lidé v naříze-
né karanténě hlasovat pouze
z automobilů. Více informací
v textu níže.

Jaký volební systém se
používá?
Do Senátu se volí většino-

vým volebním systémem. Vo-
lič tedy nedává hlas kandidát-
ce politické strany, ale vybírá
si z několika konkrétních

kandidátů. Pokud v prvním
kole nezíská žádný kandidát
v daném obvodě více než 50
procent hlasů, rozhodne se
mezi dvěma nejúspěšnějšími
kandidáty v kole druhém.
V případě rovnosti hlasů roz-
hodne los.

Kdomůže volit?
Volit může český občan,

který je podle zákona způso-
bilý a dosáhne nejpozději dru-
hý den voleb věku 18 let.

V případném druhém kole
pakmůže volit i ten, komu je
18 let až v druhý den druhé-
ho kola. Hlasovat musí v mís-
tě svého trvalého bydliště,
případně s voličským průka-
zem i jinde ve volebním obvo-
du, k němuž náleží. Volit do
Senátu mohou i osoby zapsa-
né ve zvláštním seznamu voli-
čů (voliči, kteří například
v obvodu obce vykonávají vo-
jenskou službu, jsou v nemoc-
nici nebo ve vězení). Každý

volič musí volební komisi
prokázat svou totožnost ob-
čanským průkazem nebo
platným cestovním pasem.

V kolika obvodech se volí?
Volby se konají v 27 obvo-

dech, v nichž současným se-
nátorům skončí mandát.

Jakým způsobem se volí?
Každý kandidát je uveden

na samostatném hlasovacím
lístku. Volič pak ve volební
místnosti vloží do obálky lís-
tek se jménem vybraného
kandidáta. Tento lístek se ni-
jak neupravuje. Lístky pro pří-
padné druhé kolo voliči nedo-
stanou předem, ale obdrží je
až ve volební místnosti.

Může se volit v zahraničí?
Voleb do Senátu se mohou

zúčastnit i Češi žijící v zahra-
ničí. Krajané, zapsaní ve
zvláštním seznamu voličů ve-
deném zastupitelským úřa-
dem, ale nemohou hlasovat
na zastupitelských úřadech
v zahraničí, ale musejí přijet
do Česka s voličským průka-
zem, který dostanou od velvy-
slanectví. ČTK

Pražané, kteří letos volí své senátory
a nemohou kvůli karanténě do voleb-
ní místnosti, zamíří dnes na speciální
stanoviště. Pokud chtějí uplatnit své
volební právo, musejí přijet autem.
Podobně, jako si jindy a jinde přijíždě-
jí k okénku rychému občerstvení.
Tentokrát ale nezamíří pro hambur-
gery nebo hranolky, ale pro volební
lístky a k urnám.
V Praze se jedná o tři senátorské ob-

vody, a to Prahu 1, Prahu 5 a Prahu 9.
Magistrát vyčlenil pro všechny tři ob-
vody dvě volební drive-in stanoviště.

Pro voliče senátních voleb v Praze1
a v Praze 5 bude dnes vyčleněné par-
koviště na Letenské pláni. Voliči z Pra-
hy 9mohou zajet k drive-in stanovišti
u Polikliniky Prosek v Lovosické ulici
440/40.
Na drive-in stanovištích budou

přítomni jako pomocná síla také vojá-
ci Armády České republiky. Pro tento

účel jich armáda vyčlenila celkem
1621.
Také pro krajské volby vyčlenila

jednotlivá hejtmanství speciální vo-
lební místa v každém okrese. Výraz-
ně mezi nimi převažují areály údržby
krajských a okresních silnic. Napří-
klad Jihočeský kraj má své drive-in
stanoviště výhradně v těchto areá-
lech. Údržbový areál je k dispozicii
také ve Zlíně, v Karlovarském kraji
bude otřevřený v Sokolově.
Například v Litoměřicích je dnes

k dispozici místo u výstaviště, kde se
v lepších časech konává známá Zahra-
da Čech. V několika případech dali
k dispozici parkoviště u svých stano-
višť také hasiči. V Jihlavě lze hlasovat
do urny na P+R parkovišti u hřbitova.
Ve dvou krajích využili civilní letiště.
Ve Žďáru nad Sázavou se volí u rychlo-
bruslařského areálu, kde trénuje
i Martina Sáblíková. PAVEL HRABICA

Volby do krajských zastupitel-
stev České republiky 2020 jsou
plánovány na 2. a 3. října 2020
současně s volbami do Senátu.

● Budou voleni krajští zastupi-
telé ve 13 krajích mimo hlav-
ní město, kde má pravomoci
obdobné krajskému zastupitel-
ství zastupitelstvo hlavního
města Prahy. Bude se jednat
o šesté volby do zastupitel-
stev krajů v České republice.

● Vzhledem k pandemii covi-
du-19 vláda schválila zákon,

který umožňuje volit lidem
v karanténě. Náklady na hy-
gienická opatření budou oko-
lo 24 milionů korun a celkový
rozpočet krajských a senát-
ních voleb je ve výši 450 mi-
lionů korun.

● Do zastupitelstev kandiduje
celkem 9728 lidí, z toho 7048
mužů (72,5 %) a 2680 žen
(27,5 %). Průměrný věk je 48
let. Nejstaršímu kandidátovi
je 91 let a je také nejstarším
v dosavadní historii kraj-
ských voleb.

Takto budou vypadat volby z auta. MAFRA

Nevíte, komu to hodit?

Pokud váháte, koho volit,
zkuste volebnikalkulacka.cz.

● Kalkulačka je on-line kvíz,
v němž uživatel odpovídá
na několik otázek a po jehož
skončení volič zjistí, do jaké
míry se jeho názory shodují
s názory politických stran či
jednotlivých politiků.

● Českou a slovenskou Voleb-
ní kalkulačku vyvíjí a provo-
zuje občanské sdružení Ko-
hoVolit.eu již od roku 2006.

Již šesté volby do zastupitelstev krajů

Drive-in. Místo jídla
tady dostanete lístky

Průvodce volbami do Senátu

Roušku dolů!

Drive-in stanoviště je určeno lidem
v karanténě nebo s nemocí covid-19.

● Na místě obdrží řidič obálku s volební-
mi lístky. Kvůli identifikaci musí na
okamžik sejmout roušku.

● Urna musí být umístěna stranou tak,
aby mohl volič uplatnit právo tajné
volby.

Jen osm hodin

7–15
Voliči mají v drive-in stanovištích mož-
nost volit od sedmé hodiny ranní do
třetí odpoledne. Volební komise jsou
připravené, pokud bude velký zájem,
„uzavírací“ hodinu aktuálně posu-
nout. V případě nutnosti druhého
kola se senátní volby uskuteční na
stejných místech 7. října.
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V Praze je přeturistováno,
naše infrastruktura to bo-
hužel nezvládá. Minulý rok
do Prahy přijelo přes 8 mi-
lionů turistů. Zdržují se jen
krátce a pro Prahu takové
návštěvy představují větší
zátěž než přínos. Koncent-
rují se na malé ploše histo-
rického centra, odkud mizí
normální obchody a byty
k bydlení – každý pátý byt
v centru je využíván pro
krátkodobé pronájmy třeba
přes Airbnb. V této situaci
mi plány na stavění další
letištní ranveje a podobné
vlhké sny developerů připa-
dají absurdní. Praha se ne-
smí stát historickým skan-

Praha jako živé město, ne turistický skanzen!

zenem, musí zůstat místem
ke zdravému životu.
Profesí jsem vědec, fyzio-
log, a můj obor je plicní
cirkulace. V Praze se nedý-
chá moc dobře. Silně zne-
čistěnému ovzduší je tady
vystaven obrovský počet
lidí. Překračují se limity
pevných prachových částic
i například ozonu. Opat-
ření, která posilují zelené

plíce města, považuji za
životně důležitá: ať už je to
zklidňování dopravy, péče
o parky a stromy nebo sni-
žování průmyslových a tep-
lárenských emisí. Líbilo by
se mi žít ve městě, kde je
kolo či elektrokolo naprosto
racionální volbou pro pře-
pravu na krátké vzdálenosti
– přineslo by to nejen čistší
vzduch a větší bezpečnost

v ulicích, ale i proměnu
veřejného prostoru, který
teď z velké části zabírají par-
kující auta. Více místa pro
setkávání, zastavení, pobyt
s dětmi či odpočinek pod
stromy nám jednoznačně
prospívá. Víc si pak všímá-
me jeden druhého i místa,
kde žijeme.
Vpolitice mám taky rád čis-
tý vzduch – bez otravného
populismu, emisí extremi-
smu a malých, polétavých
částic blbosti. Vůbec se mi
totiž nelíbí, že se z politiky
stává show – a to často po-
kleslého charakteru. Ano,
politik má být komunika-
tivní amá naslouchat potře-
bám svých voličů, ale nemá
se točit jako větrná korou-
hev. Lidé se baví blábolivou
ságou nějakého politické-
ho klauna na Facebooku
a snadno přehlédnou, že
jim po kousíčkách krade
jejich svobodu a možnost
spolurozhodovat o své bu-
doucnosti. Razím důležitost
hodnotové politiky, politi-
ky jako soutěže racionál-
ních řešení pro dobro obce,
společenství.
Posledních šest let tak
jako předseda senátního
evropského výboru pra-

cuji na našem dobrém
a aktivním evropanství.
Jednám s politickými špič-
kami EU, podporuji přijetí
eura, zodpovědně pracuji
na tom, aby Evropa zů-
stala jednotná, spolupra-
cující a zároveň efektivní
i na národní úrovni. Jsme
malá, otevřená, demokra-
tická země v samém srdci
Evropy. Naše budoucnost
je založena na schopnosti
spolupracovat. Česká novo-
dobá historie ukazuje, jak
je pro nás výběr partnerů
a spojenců důležitý. Nikdy
jsem nepochyboval o tom,
že z možných alternativ je
pro nás Brusel logickou vol-
bou – nikoliv Moskva nebo
Peking. Jsem proti autori-
tářským praktikám Číny
i Ruska, za zachování svo-
body veřejnoprávních mé-
dií či proti připravovaným
změnám v legislativě zbra-
ní. Moje politika je ozbrojit
se argumenty, odhodláním
a otevřeným srdcem.
Věřím, že v tom nejsem
sám. Budu moc rád, když
mi u voleb do Senátu v pá-
tek 2. nebo v sobotu 3. října
dáte svůj hlas.

Váš Václav Hampl

Jsem celoživotní
Pražák, vltavská

krev. Narodil jsem
se na Štvanici, půl

života prožil na
Letné. Prahu miluji

a znám jako své
boty. Co jsou věci,
které jako pražský

senátor řeším?
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Pronájmy - nabídka
• Poliklinika Litochleby,
Hviezdoslavova 1600, Praha 4,
pronajme lékaři ordinaci s če-
kárnou celkem 43 m2, 210
Kč/m2/měs. Tel: 705207447.226582

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 225007

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665225537

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned. Tel.:
603328155.225209

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu. T:
603478873225230

Byty - nabídka
• Prodej cihl. GARS, P9, OV -
2.300.000 Kč. Prodej 3+1/L, Č.
Most, dr., 78 m2 - 2.300.000
Kč. Prodej 4+1/L, Řepy, dr, 97
m2 - 3.500.000 Kč. Prodej
3+1/L, Stodůlky, OV, 79 m2 -
5.400.000 Kč. Informace / pro-
hlídka na tel.:777 060 126.226513

Nemovitosti - poptávka

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.216587

• Koupím byt nebo dům v Pra-
ze, zaplatím požadovanou
cenu a nechám bydlet nebo
dožít. Vše na dohodě
777603019.216480

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 224966

• Hledám obecní byt i před
privatizací nebo ve výpovědi,
poskytnu náhradní byt nebo
odstupné. Vyplatím exekuci
nebo hned odkoupím byt,
dům nebo chatu, fér a rychlá
domluva, volejte 776363636 225290

• Koupím chatu, chalupu
nebo pozemek, i před rekon-
strukcí, dědictví nebo s právní
vadou, exekucí, férová domlu-
va , rychlá platba, volejte
776363636.225575

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 225048

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis., větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088225141

Práce - nabídka
• Půjčovna stavebních strojů
na Praze 10 přijme montážní
techniky stavebních výtahů,
zámečníky, ŘP B.Mnoho bene-
fitů. Nástup možný ihned. Tel.
606631354225821

• Skladmoderní elektroniky –
Strančice, HPP, bez nočních
směn, 130 – 195 Kč/h, ubytová-
ní, zálohy, svozMOpatov, prá-
ce i s počítačem. T: 725426038 225965

• NABÍZÍME 138 - 160.60
KČ/HOD za denní/noční vyba-
lování a doplňování zboží, pro-
dejny v Praze a okolí, vhodné
pro všechny. Tel.: 222534534,
777335756226012

• PRÁCE na POKLADNĚ
138-146 Kč/hod. Prodejny po
celé Praze, směny dle Vašich
možností, zaškolení samozřej-
mostí. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz226023

• Hledáme brigádníky na pul-
tový prodej lahůdek a dopek
pečiva. ODMĚNA 138-152.60
KČ/HOD. Práce v týdnu nebo
jen víkendy. Více na tel.:
222534534226034

• STR Praha s.r.o. se sídlem a
provozovnou na Praze 4, při-
jme na HPP obraběče kovů
(fréza, soustruh, bruska) do za-
kázkové strojní výroby. Ná-
stup možný ihned. Tel.:
241483080, paní Paulová.226119

• Přijmeme osoby částečně či
plně invalidní na pozice uklí-
zeč/ka práce na 10 hod. týden,
mzda 4000 Kč. Kontakt:
6 0 2 6 2 5 9 0 5 ,
monika.spilkova@autovars.cz226570

• Nabízíme 150 - 185 Kč/hod
za PRÁCI ve SKLADU - příprava
zboží/řidič VZV. Pravidelné zá-
lohy, dlouhodobá spolupráce,
nástup ihned. Tel.:
222534534.226455

• Domov Sulická, Praha 4, při-
jme pracovníka v přímé péči.
Výborné finanční ohodnoce-
ní, čtvrtletní odměny, příplat-
ky, 6 týdnů dovolené, stabilní
zaměstnání, obědy 24 Kč, Fo-
kus Pass 1000 Kč/čtvrtletně,
příspěvek na penzijní připojiš-
tění, 1 masáž v pracovní době
zdarma a velmi přátelský ko-
lektiv! Rádi Vás zaučíme!
E m a i l :
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.226489

• Přijmeme řidiče/ky na roz-
voz Praha-krabičkové die-
ty,obědy,tisk. Prac. doba:
Po-Pá nebo Ne-Čt. Vhodné
jako přivýdělek i pro ženy!
Tel: 777818282 226587

• Do call centra na Praze 4 hle-
dáme telefonní operátory. Pra-
xe v prodeji podmínkou. Saz-
ba 120 Kč netto/hod. Výplata
týdně! Volejte 724182772. 226469

• Domov Sulická, Praha 4, při-
jme všeobecnou zdravotní ses-
tru. Výborné finanční ohodno-
cení, čtvrtletní odměny, osob-
ní ohodnocení, 5 týdnů dovo-
lené, příplatky, obědy 24 Kč,
Fokus Pass 1000 Kč/čtvrtletně,
příspěvek na penzijní připojiš-
tění, 1 masáž v pracovní době
zdarma, příjemný a velmi přá-
telský kolektiv! Email:
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.226493

• Výplatamzdy ihned po smě-
ně! Hledáme fyzicky zdatné
kolegy na vykládku/ nakládku
kamionů do Modletic u Prahy
(10min. z Opatova). Mzda 100
Kč čist./hod. Směny po-pá
19-04, svozový autobus z Opa-
tova zdarma. Proplatíme i pře-
stávky. Možná i dlouhodobá
spolupráce. Volejte Nikolu
602600092 wellpack.cz226575

• Do autoservisu na Praze 10
přijmeme automechanika s
praxí. Nástup možný ihned.
Plat 30.000 Kč - 40.000 Kč. Bliž-
ší informace na tel.
603232789226611

• KOMWAG přijme prac. na
třídění odpadu v Malešicích,
HPP 15500-21000 + přísp na
dov., 13., 14. plat, strav. Pe-
rucká 10, Praha 2. Vol. zdarma
800566924226648

• ÚKLID 19 - 22 000 Kč čistého
měs. Hradešín u Úval. Spoj.:
35min z Praha D. Počernice,
45min z Masarykovo n. Po-Pá
12:30-19:00, 10:30-19:00.
728995839.226632

• Kancelářský objekt v Praze
1 přijme elektrikáře údržbáře.
Čistý trestní rejstřík podmín-
kou. Tel. od 10 do 14 hod.
777711693226628

• ZŠ Vybíralova Praha 9 při-
jme učitele 1. stupně a asisten-
ta pedagoga. Info na tel.
724957016, CV prosím na
e m a i l :
reditel@zsvybiralova.cz.226633

• BA přijme zaměstnance.
Prům. výdělek až 25 200
Kč/měs., možný profes. růst,
ubyt. a týdenní zálohy. Čistý
RT. Pohovor lze domluvit na
tel. 702005903. 226689

• ANVI TRADE s.r.o. (Krč) – při-
jme skladníka, nutná praxe s
VZV. Pracovní doba Po - Pá. V
případě zájmu volejte pana
Jana Hladíka: 775325597.226464

• Přijmeme opraváře traktorů
ZETOR. Praxe podmínkou. Ho-
dinová mzda, velmi zajímavé
fin. ohodnocení. Roztoky u
Prahy. Tel. 602285205.226424

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, HPP 16000 + 13.,
14. plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně. Vol. zdar-
ma 800566924226644

• KOMWAG přijme prac. na
úklid ulic, HPP 16000 + 13., 14.
plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně. Vol. zdar-
ma 800566924226646

• Pohřební ústav PEGAS CZ v
Praze přijme na hlavní pracov-
ní poměr do směnného provo-
zu řidiče pohřebního vozu,
který vykonává i manipulační
činnost. Pracovní pozice je
vhodná pro fyzicky zdatné a
časově flexibilní uchazeče. Po-
žadujeme řidičský průkaz sku-
piny B a bydliště v Praze. Nabí-
zíme dobré platové podmínky
a práci v mladém kolektivu.
Nástup jemožný ihned. Životo-
pis zasílejte na e-mail:
rozsypal@pegascz.coma volej-
te na tel. č.: 725771996 226652

• ZŠ a MŠ v Praze 8-Ďáblicích
(v dosahu Metro C-Ládví).
www.skoladablice.cz. hledá
vedoucího školníka (úvazek
0,75) s nástupem ihned a uklí-
zečky (úvazek 1) s nástupem
od listopadu, nabídky s životo-
pisem zasílejte na:
kancelar@skoladablice.cz226744

• Přijmeme IHNED invalidní
důchodce na úklid na 4 hod.
denně odpoledne P-1, P-4, P-2
Vinohrady, P-10 - Hostivař.
Plat 10.000 Kč měsíčně. Tel.:
736447712226663

• Přijmeme pracovníka úklidu
kancelářských prostor - DPP.
Pracoviště České Budějovice.
Pracovní doba: Po a Pá - vždy
2,5 hod. denně. Mzda 5.200
Kč/měsíc. Nástup ihned. Vhod-
né i pro OZP, starobní důchod-
ce, studenty. Kontakt: pí
Heinz - 733509627. 226670

• Hledáme vrátné, Praha 1,
vhod. pro fyz. zdatné důchod-
ce. Služby 12 hod. Životopis:
kariera@transakta.cz; Transak-
ta a.s., Na Poříčí 23, 110 00 Pra-
ha 1.226722

• Přijmeme osoby částečně či
plně invalidní pro práci uklíze-
čů vnitřních a venkovních pro-
stor, obsluha parkoviště v lo-
kalitě Praha 9. Kontakt:
776345620226727

• Přijmu zdravotní sestru - ak-
tivní DŮCHODKYNI na část.
úv. 3 dny v týdnu út, st, pá, 8
hod. denně do kožní ambulan-
ce - Praha 1 - Florenc. T.
604995578226736

Hledáš
PRÁCI?
práce v ostraze
na HPP i DPP

- mzda od 115Kč/hod
- možnost ubytování
- multisport, stravenky

Kontakt:
800 99 11 00
job@malgen.cz

BUĎ U TOHO,
BUĎMALGEN

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

Volejte zdarma 800 111 112
prace@m2c.eu | www.m2c.eu

Ostraha budovy
ministerstva (m/ž)

Mzda až 170 Kč/h
Náborový příspěvek pro OZP až 15.000 Kč

Možnost zkrácených směn pro OZP

Koupím byt
Koupím byt v Praze, nebo
s dobrou dostupností

do Prahy. Osobní či druž-
stevní vlastnictví. Na stavu

nezáleží. 773 117 381

kurzy italštiny
Společnosti přátel Itálie

s italskými i českými lektory
v malých skupinách

15 x 2 vyuč. hod. 3.500 Kč
1x týd.říjen 2020 až leden 2021

rozvrh dle domluvy
ve skupině v Domě

národnostních menšin
Praha 2, Vocelova 3

ZÁPISY osobně tamtéž
30.9. a 7.10. od 15.00 do 18.00

a na kurzy@prateleitalie.eu
Info: 774 000 974

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Prodejte svoji
nemovitost s námi.

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

Tel.: 605 300 003
www.vykuppraha.cz

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Chata - poptávka
Koupím chatu nebo chalupu

ve středních Čechách.
stav nerozhoduje, spíše místo.
Telefon: 773 117 381

Hledáte práci?
Jste v invalidním důchodu nebo
osoba zdravotně znevýv hodněná?
U nás jste na tom správnémmístě.

Služba v Praze na vrátnici v klidném a čistém prostředí.

Volejte zdarma 800 108 111
Nebo pište naborpraha@preventa.cz

Легальне працевлаштування
в стабільній компанії без посередників.
Вчасна виплата зарплати та авансів.
Допомагаємо знайти житло.
Заробітна плата 100–140 крон/годину
Дзвоніть безкоштовно 800 111 112

Прибирання
в Празі та околицях

EUROPAPIER-BOHEMIA,
velkoobchod s papírem

• Dvousměnný pracovní provoz
• Přátelský kolektiv
• Průměrná měsíční mzda 25.000,-
• Možnost placeného přesčasu
• Stravenky, Flexipassy
• 5 týdnů dovolené
• Další atraktivní benefity
• Požadujeme zkušenosti s VZV

Petr Šubrt - tel.: 602 489 051
K Pérovně 13, Praha 10 - Hostivař

www.europapier.cz

SKLADNÍK/CE

G4S
Bezpečnostní

pracovník/Strážný
pouze pro invalidní
důchodce/ozz

 stabilní práce
mzda 108 Kč/hod, benefity

Volejte 724 793 669
práce-JOB.cz

PRACOVNICI .online

Skladník, řidič NZV

Požadujeme: spolehlivost, dobrý
zdravotní stav, chuť pracovat
Nabízíme:možnost ubytování, příspěvek
na stravu, týdenní zálohy, práce na DPP
Mzda: 110-130 Kč/hod, lokalita
Modletice, nástup ihned.

Operátor/ka výroby,
řidič VZV, Stará Boleslav
Obsluha výrobní linky, práce ve skladu

Požadujeme: spolehlivost, pracovitost,
zkušenosti z automotiv výroby
Nabízíme:možnost ubytování, týdenní
zálohy, firemní svozy z okolí, práce na
HPP/DPP
Mzda: 130-150 Kč/hod, lokalita
Stará Boleslav, nástup ihned.

+420 739 220 120

+420 731 810 744
Operátor/ka výroby

Pomocná síla do skladu
Náplň práce etiketování balíků a krabic.

Požadujeme: spolehlivost, pracovitost,
zkušenosti ze skladu výhodou
Nabízíme:možnost ubytování, příspěvek
na stravu, týdenní zálohy, práci na DPP
Mzda: 100 Kč/hod, lokalita Modletice,

Nemovitosti - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Vzdělávání - nabídka
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Aplikace eRouška si pamatuje další eRoušky, které jste
potkali. Pokud potkáte nakaženého, eRouška vás na to
upozorní. A vy tak můžete chránit ostatní.

Chraňte sebe i své
blízké s aplikací
eRouška

STÁHNĚTE SI APLIKACI a zapojte se do
boje proti epidemii COVID-19.

www.eRouska.cz

Na ESET si hackeři
nepřijdou.

Možná si myslíte, že vám se
to přece nemůže stát. Pří-
běhy lidí ze zpráv, kterým
znepříjemnil život hackerský
útok? To jsou přece vymyšle-
né zpravodajské pohádky,
ne? Ke kliknutí na nebezpeč-
ný odkaz či stažení škodlivé
přílohy máte dennodenně
blíž, než byste řekli. I v tomto

případě platí rčení „štěstí pře-
je připraveným“, amít zabez-
pečený počítač proti krádeži
dat se opravdu vyplatí.
Firma ESET se zabezpeče-

ním nejen osobních počítačů
zabývá již přes 30 let a více
než dvě dekády zkušeností
s přechytračováním hacker-
ských výdobytků jsou znát na
každé funkci jejich antivirů.
Základem je rozpoznávání
škodlivých souborů a progra-
mů, jejich následná elimina-
ce a každodenní kontrola vý-

skytu podezřelého chování
ve vašem počítači. Další skvě-
lou funkcí je ochrana proti
ransomwaru, která vás ochrá-
ní před krádeží nebo zašifro-
váním dat, za jejichž zno-
vuzpřístupnění požadují hac-
keři většinou dost mastné vý-
kupné.
Abyste na tyto potenciální

hrozby nemuselimyslet, chrá-
ní vás ESET i při surfování po
internetu, střeží vaše platby
přes internetové bankovnic-
tví a uschovává vaše hesla.

Internetovou ochranu
ESET můžete pořídit v růz-
ných verzích pro jedno zaříze-
ní i pro rodinu. Pokud navíc
nyní koupíte ochranu ESET
v internetovém obchodě Mi-
ronet, jeho technici vám ho
na přání zdarma nainstalují
a provedou prvotní odvirová-
ní vašeho počítače, pokud by
to bylo potřeba. Váš počítač
či notebook k tomu stačí jen
osobně zanést nebo zaslat na
prodejny Mironetu v Praze,
Brně a Plzni.

Nezbytnou výbavou každého
počítače jsou bezpochyby
kancelářské programy a ná-
stroje. Ať už každodenně vy-
užíváte Excel, Word a Outlo-
ok, nebo třeba jen jednou za
měsíc potřebujete rychle
spíchnout prezentaci
v PowerPointu, nejlepší vol-
bou přístupu k těmto aplika-
cím je předplatné Microsoft
365. A pokud byste rádi měli
přístup k těmto a mnoha dal-

šímužitečnýmnástrojům (na-
příklad bezpečnému cloudo-
vémuúložišti nebo pohodlné-
mu volání přes Skype), ve
vždy aktuálních a pokroko-
vých kancelářských aplika-
cích, Microsoft 365 by vám
neměl uniknout. Jedno před-
platné totiž vyřeší vše.
Základními kameny kance-

lářských balíčků jsou samo-
zřejmě stálice jako Word pro
textové dokumenty, Excel

pro tabulky, PowerPoint pro
prezentace, univerzální One-
Note pro plnohodnotnou
správu poznámek, a to vše ve
svých prémiových verzích
s rozšířenými kreativními ná-
stroji. Pro organizaci a e-mai-
ly pak využijete program
Outlook.
Velkým tahákem je také

bezpečné cloudové úložiště
OneDrive. V základu dostane-
te 1 TB místa, které opravdu

jen tak nezaplníte. Třešnič-
kou na dortu je podpora
všech hlavních operačních
systémů –Microsoft 365 si na-
instalujete na PC s Windows,
Mac a telefony i tablety s An-
droidem i iOS.
V internetovém obchodě

Mironet pořídíte tuto plno-
hodnotnou kancelářskou vý-
bavu již od 1790 korun. K dis-
pozici je elektronická i krabi-
cová verze.Kancelářský balíček MIRONET

Microsoft 365. Pracujte o kus efektivněji

1.590,-

Zabezpečte rodinu
před hrozbami internetu

II Ochrana proti všem moderním hrozbám
II Licence pro 3 PC a 3 mobilní zařízení

ESET Family Security Pack

www.mironet.cz

S internetovou ochranou
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V NHL se ze zisku
trofeje radují i češ-
tí hokejisté Ondřej
Palát a Jan Rutta.

Obvykle finálová série bitvy
o Stanley Cup vrcholí v červ-
nu před zaplněnou halou.
Tentokrát vybojovali pohár
pro šampiona zámořské sou-
těže hráči Tampy Bay Light-
ning až na konci září před
prázdnými tribunami v Ed-
montonu. Tampa v šestém fi-
nále porazila Dallas Stars 2:0
a celou sérii ovládla 4:2 na zá-
pasy. Tampa vybojovala Stan-
ley Cup po šestnácti letech.
„Je to prostě úžasné. Hráli

jsme opravdu skvěle a povoli-
li jsme soupeři jen pár šancí.
Je skvělé, že se to čisté konto
podařilo v nejdůležitější chví-
li našich životů,“ podotkl
šestadvacetiletý brankář Tam-
py Andrej Vasilevskij, který
si v zápase připsal nulu.

Z nejcennější hokejové tro-
feje na světě se radují i obrán-
ce Jan Rutta, který do rozho-
dujícího duelu nezasáhl,
a útočník Ondřej Palát. Díky
nim se počet českých vítězů
Stanley Cupu rozšířil na 28.
V dresu Stars neuspěl Radek
Faksa, který ale kvůli zranění
do finálové série nezasáhl.
Conn Smythe Trophy pro

nejužitečnějšího hráče
play-off získal švédský obrán-
ce Victor Hedman. „Samozřej-
mě si přejete, aby tu s vámi
mohla být rodina a fanoušci,

ale cítili jsme jejich podporu
z domova. Spousta emocí na-
jednou. Je těžké to popsat,“
uvedl Hedman.
Elitní formace Tampy hrá-

la ve složení Kučerov, Point,
Palát. Centr Brayden Point
měl pro své spoluhráče jen
slova chvály. „Je lehké nastu-
povat s hráči, kteří jsou
schopní udělat všechno pro
vítězství,“ podotkl. Senzační-
mu triumfu nemohl uvěřit
další útočník Blake Coleman:
„Je to splněný sen. Právě pro
tohle makáte. Pohár byl tro-
chu těžší, než jsem čekal.“
Kouč poraženého Dallasu

Rick Bowness své hráče chvá-
lil. „Každý, kdo vyhrál Stan-
ley Cup, ví, že je potřeba mít
i trochu štěstí a zůstat zdra-
vý. Jsem pyšný na moje hrá-
če. Dali do toho vše, co moh-
li,“ dodal smuteně Bow-
ness. PUR a ČTK

Ondřej Palát se Stanley Cupem a spoluhráči z Tampy Bay AP

Práce - nabídka
• Na recepci do administrativ-
ní budovy v Praze 10 přijmeme
ihned invalidní důchodce (PID,
ČID). Plat 10.000 Kč čistéhomě-
síčně. Tel. 737209797. 226662

• ZŠ a MŠ v Praze 8-Ďáblicích
(v dosahu Metro C-Ládví).
www.skoladablice.cz. hledá
správce ICT (úvazek 0,4) s ná-
stupem ihned nabídky s životo-
pisem zasílejte
reditel@skoladablice.cz. Kvali-
fikovaného/ou učitele/ku do
MŠ (úvazek 0,6) s nástupem od
ledna nabídky s životopisem za-
s í l e j t e :
vera.dusova@skoladablice.cz.226747

• KOMWAG přijme závozníky,
HPP 19000 + 13, 14 plat, strav.,
přísp. na dovolenou aj. Vol.
zdarma 800566924226642

• Přijmeme pracovníky úklidu
a ostrahy. Úklid na HPP za 14
650 Kč měsíčně, ostraha ob-
chodní pasáže za 88-125 Kč/h.
Nutný čistý TR. Volejte
720665191226738

• Přijmeme pracovníky na
úklid vagónů v Praze. Ubytová-
ní možné. Tel.: 972225727. 226664

• Brigáda až 150 Kč/h, zálohy
3x týdně přímo na pracovišti!
Práce ve skladu s automobilo-
vými koly, nástup 5.10., prac.
doba 8-17. Tel: 604376770
(8-18).226743

Starožitnosti

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 225658

• Solidní sběratel koupí: veške-
ré starožitnosti od houslí, ho-
din, šperků, obrazů, sošek až
po nábytek. Solidní jednání,
platba v hotovosti. 604806535.
226602

Služby - nabídka

• ODVOZ a likvidace odpadu.
VYKLÍZENÍ nemovitostí všech
druhů i velikostí! Stěhování!
Byty, domy, zahrady, Praha a
okolí. Tel. 776444920. 225709

Výměny
• Zajistíme výměnu vaší nemo-
vitosti rozdíl ceny doplatíme,
vybrat si můžete i z naších ne-
movitostí které vlastníme
774335509.216519

Knihy a časopisy

• DISKRÉTNÍ SEX S VDANOU ŽE-
NOU z Prahy! Chceš? Pošli SMS ve
tvaru 16PFT a text na 909 15 50

• Ráda bych se seznámila se
sex. výkonným mužem za úče-
lem dlouhodobého vztahu bez
závazků. Ingrid 56. Najdeš mě
na 909 80 50 40 nebo mi na-
piš SMS na 909 15 45 s kódem
99MEB a tvůj text!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/80Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Tel.: 736 700 320
NYNÍ SLEVA 20% NA VEŠKERÉ SLUŽBY

odvoz nepotřebného nábytku,
úklidové práce

VYKLÍZENÍ BYTŮ, SKLEPŮ A PŮD

Intimní

Hokejisté extraligových Par-
dubic jsou kvůli potvrzené ná-
kaze koronavirem v kádru
a realizačním týmu v karanté-
ně a nesehrají v řádném ter-
mínu zápasy s Hradcem Krá-
lové, Třincem a Litvínovem.
Již v pondělí si Dynamo odlo-
žilo utkání 5. kola se Spartou,
které se mělo hrát včera. Tři-
nec i Litvínov jsou také v ka-
ranténě, stejně jako Karlovy
Vary. Na výsledky testů čeka-
jí v Mladé Boleslavi. Po vynu-
cené přestávce se naopak vra-
cejí Vítkovice a Brno. ČTK

Stanley Cup patří
bleskům z Tampy

Vyplatíme Vaše dluhy.
Výkup nemovitosti
s možností Vašeho
doživotního užívání.
731 911 992

Plíšková se na úvod trápila
Česká tenistka Karolína Plíšková (na snímku) vydřela vče-
ra v prvním kole antukového Roland Garros výhru nad
kvalifikantkou Majar Šarífovou. Turnajová dvojka zdola-
la první Egypťanku v hlavní soutěži na grandslamu po se-
tech 6:7, 6:2 a 6:4. Plíšková hrála první zápas od zranění
stehna ve finále v Římě, které minulé pondělí vzdala.
Ve druhém kole se Plíšková v Paříži střetne s Jelenou
Ostapenkovou z Lotyšska. ČTK

Finance - nabídka

Pardubice. Tři
zápasy odložily

Krátce

Příprava na Kypru
Fotbalová reprezentace
sehraje příští středu le-
tošní první přípravný
zápas s Kyprem v Larna-
ce v AEK Areně. Půjde
o první mezistátní duel
na stadionu, který byl
otevřen před čtyřmi lety.
Hrát se bude podle naří-
zení UEFA bez diváků.
Svěřence kouče Jarosla-
va Šilhavého čekají v říj-
nu i duely Ligy národů
v Izraeli a ve Skotsku. ČTK

Zajímavosti o týmu

Tampa Bay vyhrála Stanley
Cup už v roce 2004.

● Nejproduktivnějším hráčem
play-off se stal s 34 body
(7+27) ruský útočník Nikita
Kučerov. Více (36) jich napo-
sledy zaznamenal v roce
2009 jeho krajan Jevgenij
Malkin z Pittsburghu.

● Druhou sezonu po sobě vy-
hrál Stanley Cup útočník Pat
Maroon, kterému se to
v červnu 2019 povedlo s rod-
ným St. Louis.

● Conn Smythe Trophy pro
nejužitečnějšího hráče
play-off získal švédský obrán-
ce Victor Hedman. Ve 25 zá-
pasech posbíral 22 bodů.

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Český fotbalový
mistr dnes večer
nastoupí do odve-
ty 4. předkola slav-
né soutěže proti
Midtjyllandu.

Poprvé to bylo v roce 2007
a podruhé loni, kdy si fotba-
listé Slavie zahráli základní
skupinu Ligy mistrů. Nyní
mají další velkou šanci. S dán-
ským mistrem před týdnem
v Edenu remizovali 0:0 a šan-
ce jsou tak nadále otevřené.
Kouč Pražanů Jindřich Trpi-

šovský věří, že jeho svěřenci
podají lepší výkon než v Pra-
ze, kde je několikrát podržel
brankář Ondřej Kolář. Celá
kvalifikace evropských pohá-
rů se letos kvůli koronaviro-
vé pandemii hraje bez divá-
ků. Jen 4. předkolo Ligy mis-
trů je tradičně na dva zápasy,
jinak se o postupujících roz-
hoduje jen v jednom duelu.
Za účast ve skupině by čes-

ký šampion inkasoval prémii
zhruba 15,3 milionu eur
(tedy asi 415 milionů korun).
Pokud by přesMidtjylland ne-
přešel, zahrál by si na pod-
zim skupinu Evropské ligy.
V úvodním duelu před týd-

nem v Edenu měl překvapivě
více šancí soupeř. „Výsledek
bereme, do odvety je ale co
zlepšovat. Pro nás dobře, že
jsme neinkasovali, to je tako-

vý bonus. Myslím, že v odvetě
se Dánům bude hrát trochu
hůř. Tím, že jsme nedostali
gól, se výhoda trochu překlo-
pí na naši stranu. Venku bu-
deme mít výhodu většího tla-
ku na soupeře a budeme si
moci dovolit více riskovat do
ofenzivy,“ uvedl Trpišovský.
Od svých hráčů čeká lepší

práci v útoku, doma praktic-
ky neměli vyloženou šanci.
„Musíme se dostávat do situa-
cí, které jsou pro nás výhod-
né. V momentě, kdy se dosta-
neme do silových věcí, přetla-
čování, do toho, že je balon
nahoře, mají výhodu oni. Po-
třebujeme zápas v ofenzivě
dostat více na zem, do kombi-
nace,“ mínil Trpišovský.
„A musíme zlepšit stan-

dardní situace, ať už obran-
né, nebo útočné. To strašně
rozhodne o tom druhém zá-

pase, vlastně i v předchozím
kole s Bernem ze standardky
soupeř rozhodl,“ upozornil
Trpišovský, že Midtjylland
v předešlém předkole porazil
doma Young Boys Bern 3:0.
O kolo dříve vyhrál 1:0 na
hřišti Ludogorce Razgrad ve-
deného českým trenérem
Pavlem Vrbou.
Slavia v pohárech postoupi-

la ve čtyřech z pěti dvojzápa-
sů, v nichž na úvod doma re-
mizovala bez branek. Napo-
sledy se jí to povedlo v sezoně
2018/19 na začátku vyřazova-
cí fáze Evropské ligy, kdy vy-
hrála v Genku 4:1. „Domácí
zápas byl hodně podobný
tomu s Genkem. Také to bylo
oboustranně hodně opatrné,
i když tohle je trochu jiný
tým, jedná se o mimořádně
fyzicky vybaveného soupeře.
Venku pak byl vstřelený gól

velká výhoda. Takže podob-
nost po prvním zápase tam je
a doufám, že to stejné bude
i po druhém,“ věřil trenér
Trpišovský.
Soupeř cítí, že má velkou

šanci na historicky první po-
stup do skupiny Ligy mistrů.
Dánský šampion bude znovu
spoléhat na výbornou defen-
zivu. Z šesti soutěžních utká-
ní této sezony pětkrát neinka-
soval a čisté konto udržel ve
všech třech zápasech kvalifi-
kace Ligy mistrů. „Na výkonu
z prvního zápasu můžeme
stavět. Čekám zase vyrovna-
ný zápas dvou kvalitních
týmů. Těžko teď říkat, kdo je
favorit. Musíme k tomu při-
stoupit velmi chytře. Musíme
si přenést z prvního zápasu
spoustu věcí a proměnit to
v gól,“ prohlásil koučMidtjyl-
landu Brian Priske. ČTK

Také dnešní duel Midtjyllandu a Slavie nabídne souboje. ČTK

Informace o utkání

Hrát se bude dnes od 21.00
v Herningu, kde dánský mistr
Midtjylland sídlí.

● Hlavním rozhodčím zápasu
bude Slovinec Damir Skomi-
na. Ve 4. předkole Ligy mis-
trů už zápasům asistuje také
videorozhodčí. Ten bude
z Itálie.

● Přímý přenos utkání bude
vysílat stanice O2 TV Sport.
Program začíná ve 20.20.

22 % 10 %
remíza 68 %

JAK TO VIDÍ EXPERT FORTUNY
ROMAN KOVAŘÍK
MIDTJYLLAND - SLAVIA: 0

JAK TO VIDÍ
BOOKMAKEŘI

• Oba týmy jsou takticky na výši
• První vzájemný duel skončil smírem
• Slavia bude hrát více odzadu
• Dánové v předkolech o LM neinkasovali2,65
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2,79
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Výše kurzů je platná k 29. 9. 2020.
Ministerstvo financí varuje: Účastí na hazardní hře může vzniknout závislost!

Zákaz účasti osob mladších 18 let na hazardní hře.

3,15
KURZ

inzerce

Krátce

Spengler Cup ne
Letošní 94. ročník Speng-
lerova poháru v Davosu
byl kvůli pandemii koro-
naviru zrušen. Nejstarší-
ho klubového turnaje
světa se na konci prosin-
ce měli zúčastnit i hoke-
jisté Sparty. Od prvního
ročníku konaného
v roce 1923 se nebude
hrát teprve popáté.

Lékař se přiznal
Erfurtský lékař Mark
Schmidt se u mnichov-
ského soudu doznal, že
od roku 2012 pomáhal
sportovcům s krevním
dopingem. Zatčen byl
v rámci antidopingové
operace Aderlass (pouště-
ní žilou) na loňskémmis-
trovství světa v klasic-
kém lyžování v Seefeldu,
soud jej může poslat do
vězení na rok až deset
let. Rozsudek by měl
padnout před Vánoci.

Darida prodloužil
Fotbalový reprezentant
Vladimír Darida pode-
psal novou dlouhodobou
smlouvu s Herthou Ber-
lín, kde třicetiletý zálož-
ník působí od roku 2015.

Nové atletické MS
Od roku 2023 přibude
do atletického kalendáře
mistrovství světa v silnič-
ním běhu. Vedle půlma-
ratonu, který se běhá sa-
mostatně, tam bude i pě-
tikilometrová trať. ČTK

Slavia chce potřetí mezi
milionáře v Lize mistrů
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Přijďte prosím 2. a 3. října 2020 k volbám do Senátu
a dejte mně váš hlas.

váš senátor z let 1999 až 2002
opětovně žádá o vaši podporu a důvěru.

za svobodu a demokracii

za spravedlnost pro všechny

za spravedlivé rozdělení peněz z EU skutečně potřebným

za absolutní odpovědnost státu za činy ústavních činitelů, soudců, státních

úředníků, exekutorů a správců konkurzní podstaty

za snížení zásahů státu do našeho každodenního života

za zdravý život, čistý vzduch a vodu a zelenou planetu

za posílení postavení Senátu

„Jsem váš soused, bydlím na Petrském náměstí a problémy našeho
volebního obvodu velmi dobře znám. Slibuji vám, že udělám vše

pro to, aby se nám tady žilo ještě lépe než dnes.“

Václav Fischer - nezávislý kandidát
nominovaný Nezávislou iniciativou.

www.vaclavfischer.cz

Inzerce

„Chcete, aby v Senátu usedly skutečně nezávislé osobnosti, které
budou rozhodovat bez ohledu na zájmy politických stran?“

Volte Fischera!

Po sametové revoluci přinesl Václav Fischer do
České republiky cestování na evropské úrovni.

Jeho služeb využily miliony spokojených
klientů. V roce 2018 založil společnost
air Fischer. Její první let se uskuteční

24.10.2020 na kanárský ostrov Gran Canaria.

www.vaclavfischer.eu


